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Kuu teema

Imre Tiidemannil Sydney olümpia-
mängudel kõige paremini ei läin-
ud, kuid Ateenas on eestlasel taas
võimalus moodsa viievõistluse
olümpiamedali võitmiseks. EOK
alustatud projekt Ateena 2004 on
nüüdseks käivitunud täismahus
ning peab andma Tiidemannile ja
teistele tippsportlastele parimad
võimalused olümpiaks etteval-
mistumisel.

SisukordJuhtkiri

A – aktuaalne

Persoon: Viktor Hütt  . . . . . . . . . .LK 8

Käesoleva aasta algusest Eesti Korvpalliliidu
peasekretäri kohale asunud Viktor Hütt soovib mar-
ketingile suurema tähelepanu pööramisega edendada
korvpalli kui rahvusliku spordiala positsiooni.

Uued tuuled Tallinna 
noortespordis . . . . . . . . . . . . . . .LK 10

Eesti pealinn Tallinn reformib laste ja noorte spordi
rahastamist, mille kohaselt toetatakse edaspidi 25
spordiala harrastamist. Samuti rõhub linn erivajaduste-
ga inimeste ja üldhariduskoolide spordiringide tege-
vusele.

Alaliit: Eesti Triatloniliit  . . . . . . .LK 11

Eelmisel aastal Sydney olümpiamängudel debüteerinud
triatlon areneb tänu tõhusale propageerimisele noorte
ja kaitsejõudude seas jõudsalt. 2004. aastal peetavatele
Ateena olümpiamängudele loodavad Eesti triatlonistid
vähemalt ühe sportlase saata. 

B – organisatsioonid

Eesti Olümpiakomitee sõlmis 
partnerlepingud  . . . . . . . . . . . . .LK 12

Eesti Olümpiakomitee sõlmis 20. märtsil partnerlepin-
gud kuue firmaga, kes toetavad järgmise nelja aasta
jooksul kas oma toodete või teenustega olümpialiiku-
mist.

ESK ja EOK infotund  . . . . . . . . .LK 13

6. märtsil peetud infotunni keskseks teemaks oli
järgmise taliolümpialinna Salt Lake City olme- ja
võistlustingimuste tutvustamine, 20. märtsil kõneleti
teiste teemade seas taas dopingust.

EOK sponsor: AS Eesti Telekom . . .LK 14

Uues rubriigis tutvustame Eesti olümpia- ja spordiliiku-
misi suurtoetajaid, kellest esimesena tutvustame Eesti
Telekomi tütarettevõtteid Eesti Telefoni ja EMT-d.

C - nõuanne

Spondeerimine spordis  . . . . . . . .LK 17

Mida teha, et mõni ettevõte oleks huvitatud spordiklu-
bi spondeerimisest, kirjutab ESK peaspetsialist Joe
Noormets.

D – välismaa

ROK-i presidendiks viis 
kandidaati  . . . . . . . . . . . . . . . . .LK 18

Rahvusvahelise Olümpiakomitee presidendi kohale
kandideerib tänavu ametist lahkuva Juan Antonio
Samaranchi asemele viis kandidaati.

X – info

ESS Kalev valmistub 
mängudeks . . . . . . . . . . . . . .LK 18-21

Eesti Spordiselts Kalev valmistub suvisteks Kalev 100
mängudeks. Mängude eel näeb lõpuks ilmavalgust ka
Kalevi ajalugu käsitlev raamat.

E – kommentaar

Spordipoliitikast  . . . . . . . . . .LK 22-23

ESK esimees ja EOK asepresident Andres
Lipstok arutleb spordipoliitika teemadel.

Me kõik oleme Infolehe
toimetajad
Uuenenud Olümpialehe, nüüdse Eesti Spordi
Infolehe start võeti spordiringkondades
vastu kaheti. Oli neid, kes nägid lehes endale
suunatud toodet, oli neidki, kes Spordilehe
reinkarnatsiooni oodates pettuma pidid.

Viimastele lohutuseks: lähiajal me Infolehe
muutumist Spordileheks ette ei näe.
Turunduse ABC käsib firmal keskenduda
põhitegevusele. Ei Eesti Olümpiakomitee ega
Eesti Spordi Keskliidu põhitegevuseks pole
kvaliteetajakirjandusega tegelemine. Suhte-
korraldus ja informeerimine on nimetatud
organisatsioonide puhul vaid toetavad tege-
vused ega muutu iial primaarseks. Infolehed,
veebiküljed ja teised infomeediumid on vaid
vahendid suhtekorralduse ja infojuhtimise
eesmärkide saavutamiseks. Seepärast täidab
ka Eesti Spordi Infoleht eelkõige infojagaja
ning spordiorganisatsioonide platvormi rolli.
Mõnele spordiorganisatsioonile võibolla üht
vähestest meediaväljunditest.

Küll ei välista me võimalust, et Infolehest
võiks kunagi välja kasvada Spordileht (või
ükskõik, kuidas teda nimetada), ajakirjandus-
likku kaalu omav väljaanne. Küsimus on
pigem selles, mida sellise trükise all mõista.
Pärast viimatise Spordilehe kadumist on jälle
hakatud mitmetes ringkondades propageeri-
ma Spordilehe-ideed. Räägitakse vajadusest,
kuid mitte võimalustest. Kui paluda täpsus-
tada nägemust uuest Spordilehest kui PRO-
JEKTIST, siis selget vastust ei saa.

Julgeme väita, et võimalusi Eesti spordiaja-
kirjanduse lipulaev-väljaande loomiseks on
vähe. Mitmed analüüsid on näidanud, et
Eestis pole lihtsalt TURGU, kus sellist
nišitoodet müüa. Punkt.

Küll aga saame rääkida spordirahvale suu-
natud väljaandest, olgu ta nimi pealegi
Spordileht, kus publitseeritaks materjale, mis
spordiinimestele vajalikud, ent mujal mit-
metel põhjustel avaldamist ei leia. Kuid selli-
se väljaande sünniks peab olema täidetud
üks oluline eeldus. Nimelt – spordiinimesed
peavad saama aru, et niisuguse väljaande
toimetamine käib sisuliselt samamoodi kui
ühes korralikus internetikogukonnas. Ehk –
lehe toimetajateks on kõik spordiinimesed,
lehe palgaliste töötajate hooleks on vaid
kogu tegevuse koordineerimine.

Nii sünniks leht, mis oleks täpselt Eesti spor-
di nägu, kus toimuks kogemuste ja uudiste
vahetamine ning diskussioon, mis oleks
omamoodi teenäitajaks tänapäeva üha
tihenevas (spordi)inforägastikus.

Sestap kutsume veel kord kõiki aktiivselt
Eesti Spordi Infolehe koostamises kaasa
lööma. Ootame endiselt kõikidelt spordior-
ganisatsioonidelt infolehes avaldamiseks
informatsiooni organisatsioonis toimunu
kohta ning teateid eelseisvate võistluste, üri-
tuste või muude sündmuste kohta e-posti
teel aadressile raimo@esk.sport.ee.

Eesti Olümpiakomitee
Regati pst 1, 11911 Tallinn
Tel. 3726398081

3726398082
3726398772

Faks 3726398773
E-post eok@online.ee
www www.eok.ee

Eesti Spordi Keskliit
Regati pst 1, 11911 Tallinn
Tel. 3726398050

3726398051
Faks 3726398053
E-post eskl@eskl.spin.ee
www www.sport.ee

Trükk: Akadeemia Trükk
Aadress:Türi 6a, Tallinn
Tel. 372 6512444
Faks 372 6512455
E-post aktrykk@uninet.ee
www www.uninet.ee/~aktrykk

Kujundus: Gromit E.S.T. 
Akadeemia tee 21
12618 Tallinn
Tel. 3726397075
Faks 3726397074
E-post info@est.ee

Paber: Antalis Team
Betooni 6
11415 Tallinn
Tel. 3726201562
Faks 3726201572
www www.antalis.ee
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Vastutav toimetaja: Sven Sommer sven@eok.ee
Tegevtoimetaja: Raimo Nõu
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EOK ja ESK ühinemise ettevalmistustööd käivad täies hoos

Valminud on esimesed projektid

Analüüs viitab ühinemise
otstarbekusele

EOK, ESK ning KPMG koostöös valminud
ühinemisraport viitab selgesõnaliselt ühine-
mise otstarbekusele. Aastaid spordiringkon-
dades räägitud ning alles viimase aasta
jooksul jõuliselt päevakorda võetud kahe
katusorganisatsiooni ühinemine on saamas
ka finantsmajanduslikku põhjendust.

EOK ja ESK juhatustes on juba mõnda aega
arutletud kahe organisatsiooni võimaliku
ühendamise teemadel ning moodustatud
komisjon kahe ühingu liitmisega seotud
probleemistiku analüüsiks. Võimaliku ühine-

mise organisatsiooniliste, majanduslike ja
juriidiliste aspektide analüüsimiseks sõlmiti
koostööleping EOK ja KPMG vahel.

Kolmeetapiline ettevalmistus

Vajaduse ühtsema ning efektiivsemalt
toimiva spordiliikumist ühendava katusor-
ganisatsiooni tekkeks on tinginud nii Eesti
riigi ja sponsorite suurenevad toetused
spordiliikumise edendamiseks, mis nõuavad
sihipärasemat ressursside suunamist, kui ka
järjest kasvav spordiklubide arv.

EOK ja ESK ühinemise peamise tulemusena
näevad mõlemad organisatsioonid spordi-
ühenduste paremat teenindamist, ajalist

kokkuhoidu EOK ja ESK liikmetele, kvaliteet-
semat otsustamisprotsessi ning kokkuhoiu
saavutamist paralleelse administratiivsüs-
teemi ühendamisest. Ühinemise ettevalmis-
tamisel ning hilisemal konsensuse saavutami-
sel on esmatähtis EOK ja ESK liikmete kaasatus
ja panus sõlmküsimuste lahendamisel.

KPMG jagas EOK ja ESK võimaliku ühenda-
mise ettevalmistamise kolmeks etapiks.

Esimese etapi eesmärk oli analüüsida kahe
organisatsiooni kattuvusi ja erinevusi, et
leida ühinemisel tekkivat sünergiat, aga ka
võimalikke vastuolusid ja riske.

Ühinemise soovitavad tule-
mused

EOK ja ESK juhatustes nenditi, et spordielu
juhtimine on võimalik ning vajalik muuta
ratsionaalsemaks.

Lahtiseletatult tähendas see, et EOK ja ESK
ühendamise soovitavateks tulemusteks on
efektiivsus teenustes, otsustes ja ressursi-
juhtimises.

Efektiivsus teenuste osutamises oma liikme-
tele tähendab nende paremat teenindamist,
selgemat vastutust ja otsesemat kontakti.
Efektiivsus otsuste tegemisel kätkeb endas
selgust eesmärkides, tugevamat partnerlus-
suhet avaliku sektoriga, kiiremat otsus-
tamisprotsessi ja kvaliteetsemaid otsuseid.
Efektiivsus ressursside kasutamisel aga on
liikmete aja kokkuhoid, finantsiline kokku-
hoid ja kiirem info liikumine.

Tegevusmudelite analüüs

KPMG kasutas organisatsioonide analüü-
simiseks tegevusmudelit, mis aitab saada
organisatsioonist, tema tegevusest, protses-
sidest ja klientidest tervikliku ülevaate.
Organisatsioonide tegevusmudelite koosta-
mise käigus kirjeldatakse järgnevaid ele-
mente: tegevusvaldkond, protsessid, koos-
tööpartnerid, põhiteenused, sihtrühmad ja
väliskeskkond.

EOK ja ESK tegevusmudelite võrdlemisel
joonistus selgelt välja kahe organisatsiooni
täielik või osaline kattuvus enamikes põhi-
tegevustes.

Kuna EOK ja ESK ühinemise põhjendatus
ning edukus sõltub eelkõige eesmärkide ja

Tänavuse aasta üks kuumemaid teemasid Eesti spordis on ja saab olema Eesti
Olümpiakomitee ja Eesti Spordi Keskliidu ühinemine.

EOK direktoraat ja ESK sekretariaat on alates eelmise aasta lõpust tegelenud ühine-
miseks vajalike materjalide ettevalmistamisega, konsultatsioonifirmana on appi
palutud KPMG Estonia.

21. märtsil esitati liikmetele tutvumiseks osa materjalidest, mille põhjal sai alustada
arutelude sarja. Esimene nõupidamine spordialaliitude tegevjuhtidega peeti 22. märt-
sil, teine ajurünnak piirkondlike liitude esindajatega 28. märtsil. Päev hiljem, 29. märtsil
said jälle kokku spordialaliitude esindajad. 

Aprilli lõpus toimuvad EOK ja ESK üldkogude koosolekud. Selleks puhuks on plaanis
20. aprilli paiku välja anda Eesti Spordi Infolehe erinumber ühinemise teemadel.
Sestap siinkohal nüanssidesse ei laskuks ning vaatleks põgusalt ühinemise raporti
kaht esimest osa.
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põhitegevuste ühildamise võimalikkusest, siis
analüüsiti järgnevalt organisatsiooni prot-
sesse – strateegilist juhtimist ning tuum- ja
ressursijuhtimist. Järeldus ei tulnud üllatuse-
na – protsessid suures osas kattuvad või on
omavahel lahutamatult seotud.

Ülejäänud alalõikudes olid järeldused sarna-
sed. Tegevusvaldkonnad on sisult samad, eri-
nevus on vaid rõhuasetuses. Koostöö-
partnerid suures osas kattuvad, erinevusi
leiab rahvusvahelises suhtlemises. Põhi-
teenused põhiosas kattuvad või vajavad oma
seotuse tõttu pidevat kooskõlastamist,
sihtrühmad kattuvad osaliselt. Väliskesk-
konna mõjutused on mõlemale organisat-
sioonile samad, EOK on rohkem mõjutatud
rahvusvahelisest olümpialiikumisest.

Järeldused
Kahe organisatsiooni tegevusmudelite ana-
lüüsi põhjal võib väita, et EOK ja ESK tege-
vused kattuvad olulisel määral, on omavahel
lahutamatult seotud või vajavad pidevat
koordineerimist.

Sellest tulenevalt leidis KPMG, et EOK ja ESK
ühendamine on põhjendatud ning soovita-
vate tulemuste saavutamine võimalik.
Tegevusmudelite analüüsist selgus, et EOK ja
ESK ühinemise puhul on sünergia saavuta-
mine tõenäoline.

Samas märkis KPMG, et võimaliku ühinemise
käigus tuleb pöörata peatähelepanu uue or-
ganisatsiooni missiooni sõnastusele ning
eesmärkide püstitamisele, liikmelisuse küsi-
musele, juhtimisstruktuurile, tipp- ja harras-
tusspordi vahekorra määratlemisele, uutele
põhitegevustele ja teenustele ning rahvusva-
helistele küsimustele.

Olümpiaharta ja MTÜ
seaduse vastuolu
Raporti teise etapi eesmärk oli teostada jurii-
diline analüüs ühinemist mõjutava seadus-
andluse raames ning analüüsida välisriikide
kogemust analoogsete spordiorganisatsioo-
nide liitmisel.

Nenditi, et ühinemisel tuleb arvestada mit-
mete Eesti ja rahvusvaheliste õigusaktidega,
olulisemad neist on mittetulundusühingute
seadus ja Olümpiaharta.

Olümpiahartast tulenevad peamised nõuded
on järgmised: liikmeks tuleb arvata ROK-i
liige antud maal (kui on); kõik spordialaliidud
spordialadel, mis on arvatud OM-programmi;
OM-ist osa võtnud sportlasi ning liikmeks
võib arvata teisi spordialaliite, spordiühen-
dusi ning sportliku orientatsiooniga organi-
satsioone ja kodanikke, kellel on teeneid
spordi ja olümpismi arendamisel. 

EOK ja ESK ühinemisprotsessi läbiviijad peavad
maadlema erinevate seadusepügalatega.Fo
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EOK ja ESK ühinemise korral tuleb põhikirja-
liste küsimuste lahendamisel juhinduda MTÜ
seadusest. Ka viimane sätestab liikmelisusele
ja hääletamisele ranged ja ühesed nõuded.

Samuti vajavad lahendust mõlema organisat-
siooni liikmelisusest tulenevad küsimused.
EOK-s on spordialade liidud esindatud füüsi-
liste isikutena, kes sisuliselt esindavad konk-
reetset spordiliitu. ESK-s on spordialaliidud
esindatud juriidiliste isikutena, keda tihtipeale
esindavad samad füüsilised isikud, kes on ka
liikmed EOK-s. Ühinemisel võib tekkida olu-
kord, kus ühinenud organisatsioonis saavad
liikmestaatuse nii EOK-s vastavat liitu esindav
füüsiline isik kui ka ESK liikmeskonda kuuluv
sama spordiliit – juriidiline isik. Lihtsaim la-
hendus oleks siin topeltesindatuse vältimiseks
füüsilisest isikust liikme enesetaandus.

Vastuolud tekivad Olümpiaharta enamuse ja
hääletamise nõude täitmisel. Tekkinud vas-
tuolusid Olümpiahartaga on võimalik teatud
määral lahendada uue organisatsiooni
struktuuri kujundamisel ja juhtorganite
pädevuse määratlemisel.

Enamuse nõude probleem on
välditav
Olümpiahartast tulenevat enamuse nõue —
mille kohaselt peaks  rahvuslikud föderat-
sioonid, mis on olümpiamängude program-
mi arvatud spordialasid haldavate rahvus-
vaheliste föderatsioonide liikmed või nende
poolt määratud esindajad, moodustama
rahvuslikus olümpiakomitees ja tema täide-
saatvas organis hääletajate enamuse —
pole võimalik kõigil juhtimistasanditel rak-
endada.

Kui EOK ja ESK ühinevad, siis selle tulemusel
ei moodusta olümpiaalasid esindavad spor-
diliidud ja föderatsioonid uue organisat-
siooni liikmeskonna enamust. Üldkogu liik-
meteks on MTÜ seaduse järgi kõik EOK ja ESK
liikmed. Eesti seadustest lähtuvalt ei ole
olümpiaalade esindajatel võimalik saavutada
üldkoosolekul hääletajate enamust.

Enamuse nõuet on võimalik arvestada teiste
juhtorganite, nt volikogu, moodustamisel,
kus enamik liikmeid  valitakse olümpia-
alasid esindavate spordiliitude esindajaist.

Ka hääleõiguse küsimus on
lahendatav
Olümpiahartast tulenevalt võetakse olümpia-
mänge puudutavate küsimuste otsustamisel
arvesse ainult rahvusliku olümpiakomitee
täidesaatva organi ning olümpiamängude
programmi kuuluvaid spordialasid esindavate ja
rahvusvaheliste föderatsioonide liikmeks ole-
vate rahvuslike föderatsioonide hääli. Ka nime-
tatud põhimõtet pole võimalik uue orga-
nisatsiooni kõigil juhtimistasanditel rakendada.

Üldkogul on kõigil liikmetel kõigis küsimustes
võrdne hääleõigus, kusjuures igal liikmel on
üks hääl. Kui olümpiaküsimustes hääletaks
vaid olümpiaalasid esindavad spordialaliidud,
ei moodustaks nad üldkoosoleku toimu-

miseks vajalikku kvoorumit ja otsuse vastu-
võtmiseks vajalikku poolthäälte enamust.

Kui teistes juhtorganites moodustavad liik-
mete enamuse olümpiaalade esindajad, on
võimalik rakendada erinevat hääleõiguse
põhimõtet tingimusel, et otsuse vastuvõtmisel
on vajalik kvoorum ja poolthäälte arv olemas. 

Võrdlus ka teiste riikidega
Enamikus Euroopa riikidest (75% juhtudest)
on spordijuhtimine (sh olümpialiikumine)
koondunud ühtse katusorganisatsiooni alla.
Ühinemised jätkuvad.

Viimase kümne aasta jooksul on olümpia-
komiteede ja spordi keskliitude ühinemised
toimunud Hollandis, Islandil, Norras,
Sloveenias, Šveitsis, Liechtensteinis ja Taanis.

Võimalike vastuolude ja lahenduste selgita-
miseks EOK ja ESK ühinemisel analüüsiti
käesoleva töö raames Norra, Taani, Hollandi
ja Islandi spordi katusorganisatsioonide
põhikirju.

Peamiseks erinevuseks Taani, Norra, Islandi ja
Hollandi spordiliikumise katusorganisat-
sioonide põhikirjades, võrreldes EOK ja ESK
põhikirjadega, on erinev häältejagamise
mehhanism üldkoosolekul, mis võtab arvesse
ka iga spordiala kandepinda ühiskonnas.
Spordialaliitude häälte arv katusorganisat-
siooni üldkoosolekul kujuneb välja propor-
tsionaalselt alaliitu kuuluvate sportlaste
arvule.

Eesti seadused aga välistavad sellise häälte
jaotuse – MTÜ seadus sätestab, et ühel liik-
mel võib olla vaid üks hääl.

Võrreldes Taani, Norra, Islandi ja Hollandi
spordiliikumise katusorganisatsioonide põhi-
kirju Olümpiaharta nõuetega, võib tuvastada
mõningast vastuolu.

Olümpiaharta nõuet olümpiamänge puudu-
tavate küsimuste otsustamisel ei võeta sõna-
sõnalt arvesse üheski neist riikidest. Norra ja
Taani ei ole arvestanud Olümpiaharta nõude-
ga, mis määrab, et üldkoosolek peab toimu-
ma vähemalt kord aastas. Olümpiaharta
nõue täidesaatva organi valimisperioodi
kohta on täidetud kõikide analüüsitud riikide
põhikirjades.

KPMG raporti kolmanda etapi eesmärk on
kavandada vastavalt eelnevate etappide järel-
dustele ühinemise kontseptsioon, määratleda
uue organisatsiooni visioon, eesmärgid ja üles-
ehitus.

Sellest, aga ka eelmistest etappidest pikemalt
Infolehe erinumbris.
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EOK president Tiit Nuudi selgitab Indrek Seile
EOK ja ESK ühinemist. Taamal jälgib vestlust
EOK peasekretär Toomas Tõnise.

OLÜMPIAHARTA NÕUDED

Enamuse nõue hääletamisel
OM-programmi arvatud spordialade liidud
peavad omama hääletajate enamuse olümpia-
komitees ja selle täitevkomitees;

Hääleõiguse erisus
OM-i puudutavate küsimuste otsustamisel,
OM-i puudutavate küsimuste hääletamisel ar-
vestatakse ainult OM-programmi spordialade
liitude ja Täitevkomitee liikmete hääli;

Üldkoosoleku nõue
üldkoosolek peab toimuma vähemalt 1 kord
aastas;

Täitevkomitee kinnitamine
Täitevkomitee liikmed määratakse üldkogu
poolt kuni 4-ks aastaks.
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Aluseks eelmise OM-tsükli
kogemused

Kaheksa aasta järel Eestile medaleid
toonud Sydney olümpia andis kinni-
tust ettevalmistussüsteemi üld-
põhimõtete paikapidavuses. Kolm
peamist printsiipi kätkesid endas
alaliidu kui tegeliku ettevalmistaja
rolli, meditsiinilise abi ja kontrolli tõ-
hustumist ning kindla tulubaasi
tekkimist olümpiaettevalmistuse
finantseerimiseks.

“Sydney mängudeks valmistumisel oli pea-
mine edutegur neljaks aastaks kinnitatud
toetuste süsteem, mis baseerus hasartmän-
gumaksul,” märgib EOK peasekretär Toomas
Tõnise.

Aastatel 1997-2000 eraldati hasartmängu-
maksu vahenditest Nagano ja Sydney olümpia
ettevalmistuseks 28,8 miljonit krooni, millele
lisandus 3 miljonit ROK-i Olümpiasolidaarsus-
fondist.

Ka Sydney OM-i järgsel analüüsiperioodil
(oktoober-november 2000) kinnitasid kõik
mängudel osalenud spordialaliitude juhid
uut kvaliteeti ettevalmistuses ja avaldasid
kindlat soovi pikemaajalise garantiisid loova
süsteemi jätkamiseks. Kohtumistel alalii-
tudega (november-detsember 2000) tehti
viimaste poolt arvestatavaid ettepanekuid
toetuste süsteemi täiustamiseks.

Nagano ja Sydney toetuste süsteem oli kahe-
tasandiline – nn eliitsportlaste toetus oli siht-
suunitlusega, nn tippsportlaste toetuse
kasutamine jäi alaliidu otsustada. Pärast
Sydneyt tegid mitu alaliitu ettepaneku suu-
rema otsustusõiguse andmiseks spordiala-
liidule toetussumma kasutamisel. “Olümpia-
ettevalmistuse projekt oli ja on ka edaspidi
tippspordi ja spordialaliitude toetamise süs-
teem, kus alaliidu kesksele rollile loovad
ühiselt tingimusi olümpiakomitee, spordi
keskliit ja kultuuriministeerium,” nendib EOK
spordiprojektide juht Martti Raju.

Astutud sammud
“Sydney tulemuste foonil sai järgmise nelja
aasta tegevusplaani aluseks eelmise tsükli
positiivsed kogemused. Tähelepanu suunati
peamiselt nende kitsaskohtade vältimisele ja
parandamisele, mida tõi välja eelmine tsük-
kel,” sedastab Tõnise.

15. detsembriks 2000 esitasid 18 spordialalii-
tu ettepanekud osalemiseks Ateena 2004
programmis. Päev hiljem toimunud EOK
täitevkomitee koosolekul kiideti heaks toe-
tusprogrammide üldraamistik ja põhimõt-
telised alused ning teavitati sellest ka kul-
tuuriministeeriumit. Seejärel kohtus EOK
spordialaliitude esindajatega, mille käigus
lepiti kokku üksikasjalikum toetuste süsteem
ning sõlmiti Ateena OM-iks valmistumise
koostöölepingud.

Ateena OM-i ettevalmistusprogrammide ra-
haline toetamine oli arutelul kultuuriminis-
teeriumi, EOK, ESK ja Eesti Sportlaste Ühen-
duse kohtumisel (nn 2+2+2) 29. jaanuaril
2001, kus see ka põhimõtteliselt heaks kiideti.

EOK täitevkomitee koosolekul 16. veebruaril
2001 kiideti Ateena 2004 olümpiamängude
ettevalmistusprogrammide rahalise toetuse
kord heaks ning otsustati esitada sellekohane
ettepanek kultuuriministeeriumile.

Kõigepealt tehti selgeks Salt Lake Cityga seon-
duv. “Vastavalt varasematele kokkulepetele
kehtib Salt Lake City taliolümpiamängude
ettevalmistusprogrammide rahalisel toetami-
sel senine süsteem. Talispordialade olümpia-
ettevalmistuse programmide rahastamise
süsteem on kavas viia samadele alustele
suvespordialadega pärast 2002. aasta tal-
imängude lõppemist,” teavitab Tõnise.

Küll muudeti senist korda suvealade puhul.
“Lähtusime uute põhimõtete kehtestamisel
sellest, et sportlaste olümpiamängudeks
ettevalmistamise programmide realiseerijad
on spordialaliidud,” meenutab Tõnise.

Toetuste arvestamisel spordialaliitudele
võeti esmalt aluseks alaliidu sportlaste
saavutused kahel viimasel hooajal OM-,
MM- ja EM-võistlustel. “Pidasime õigeks, et
spordialaliidud toetavad edukamaid spor-
tlasi nimeliselt,” ütleb Tõnise.

Samuti leiti, et toetuste arvestamisel spordi-
alaliidule – mille kasutamise olümpiaette-
valmistuses otsustab liit ise – lähtutakse
sportlaste saavutustest viimasel kahel hooa-
jal, sportlike tulemuste arengust ning nende
eduvõimalustest eelolevatel olümpiamän-
gudel. “Sellisel kujul määratav toetussumma
lepitakse kokku EOK ja liidu vahel pärast
hooaja lõppu novembrikuus ning fikseeri-
takse igaks aastaks eraldi sõlmitava koos-
töölepingu lisaga,” märgib Tõnise.

Ateena-projekt on nüüdseks 
käivitunud täismahus

1. Toetussummad ühes kuus ja kokku 2001. aasta 10-s kuus

Toetus 2001. a.
Toetus ühes kuus 10 kuu jooksul

1. Eesti Jahtklubide Liit 9 000 kr. 9 0000 kr.
2. Eesti Jalgratturite Liit 12 000 kr. 12 0000 kr.
3. Eesti Judoliit 54 500 kr. 54 5000 kr.
4. Eesti Kergejõustikuliit 60 000 kr. 60 0000 kr.
5. Eesti Laskurliit 9 000 kr. 9 0000 kr.
6. Eesti Maadlusliit 32 500 kr. 32 5000 kr.
7. Eesti Moodsa Viievõistluse Liit 25 000 kr. 25 0000 kr.
8. Eesti Sõudeliit 45 000 kr. 45 0000 kr.
9. Eesti Tennise Liit 4 500 kr. 4 5000 kr.

10. Eesti Triatloni Liit 4 500 kr. 4 5000 kr.
11. Eesti Ujumisliit 18 000 kr. 18 0000 kr.
12. Eesti Vehklemisliit 58 500 kr. 58 5000 kr.
13. Eesti Võrkpalliföderatsioon 9 000 kr. 9 0000 kr.

Spordialaliidud kokku 341 500 kr. 341 5000 kr.
14. Tippspordi Uuringukeskus 15 000 kr. 15 0000 kr.

Toetused kokku 356 500 kr. 356 5000 kr.

2. Nimeliselt toetatavad sportlased

Saavutatud kohad 1999-2000 OM 1.-3., MM ja EM 1.
1. Erki Nool kergejõustik (OM 2000)
2. Indrek Pertelson judo (OM 2000)
3. Aleksei Budõlin judo (OM 2000)
4. Imre Tiidemann moodne viievõistlus (EM 2000)

Saavutatud kohad 1999-2000 OM 4.-6., MM ja EM 2.-3.
5. Valeri Nikitin kreeka-rooma maadlus (OM 2000)
6. Jüri Jaanson sõudmine (OM 2000)
7. Kaido Kaaberma vehklemine (EM 2000)

Saavutatud kohad 1999-2000 OM 7.-10., MM 4.-6. ja EM 4.
8. Aleksander Tammert kergejõustik (OM 2000)
9. Toomas Proovel kreeka-rooma maadlus (OM 2000)

10. Andrei Šilin sõudmine (OM 2000)
11. Leonid Gulov sõudmine (OM 2000)
12. Vehklemismeeskond (MM 1999)
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Kolmeetapiline 
rahastamisskeem
Rahaliste toetuste eraldamine algas tänavuse
aasta märtsikuust (2001. aasta jaanuari eest
laekunud hasartmängumaksust) ning kestab
kuni 2004. aasta augustikuuni (2004. aasta
juuni eest laekunud hasartmängumaksust).

EOK, ESK ja spordiliitude välja töötatud toe-
tamise alused kooskõlastatakse kultuuriminis-
teeriumiga ning realiseeritakse järgmise
skeemi alusel:

1. Kultuuriministeerium teatab EOK-le, mil-
lises summas on toetatavaks kuuks
laekunud hasartmängumaksust raha;

2. EOK esitab kultuuriministeeriumile kon-
kreetse kuu osas spordialaliitudele eral-
datava toetuste jaotuskava, lähtudes
üldistest põhimõtetest ning spordialalii-
duga sõlmitud lepingust;

3. Kultuuriministeerium kinnitab kon-
kreetse kuu toetused spordialaliitudele
oma käskkirjaga ning tagab kinnitatud
summade kandmise vastavate spordi-
alaliitude arveldusarvele.

EOK-l on õigus lisaks hasartmängumaksust lae-

kuvatele vahenditele suunata lepin-
guliselt fikseeritud toetussummade
väljamaksmise kindlustamiseks ka
teistest allikatest hangitud raha.

Kui toetatavaks kuuks on hasart-
mängust laekunud vähem raha kui
toetuste eraldamise lepingutega oli
fikseeritud, lepivad EOK ja liit kokku
selle toetuse ajatamise osas või
leiab EOK koostöös liiduga selle toe-
tuse eraldamiseks täiendavaid
vahendeid.

Rahata 
ei jäänud ükski tipp

Siiski jäi Sydney OM-i lõpu ja Ateena OM-i
ettevalmistusprogrammi käivitumise vahele
tühimik, mis oli tingitud hasartmängumaksu
alalaekumisest paari aasta vältel. Sestap
tehti Sydney OM-i ettevalmistusprogrammi
viimased väljamaksed liitudele ja spor-
tlastele 2000. aasta septembris ning kavan-
dati Ateena OM-i ettevalmistusprogrammi
rakendamine 2001. aasta jaanuarikuu
hasartmängumaksu laekumiste arvel ehk
tänavu märtsikuust.

“Mõistsime, et oleks õige toetada nii Sydney
OM-il kui 2000. aasta võistlustel edukalt
esinenud sportlaste treeningtegevust ka nn
üleminekuperioodil. Seepärast otsustas EOK
täitevkomitee pöörduda ettepanekuga kul-
tuuriministeeriumi poole toetada nelja kuu
jooksul 11 sportlast vastavate spordialaliitude
kaudu kokku kuus 102 000 krooni ulatuses,”
selgitab Tõnise.

Kokku kavandatakse 2001. aastal suunata
hasartmängumaksudest laekuvatest rahadest
suvespordialade toetamiseks kümne kuu jook-
sul 3 415 000 krooni ja spordimeditsiiniliseks
teenindamiseks 150 000 krooni.

Sven Sommer

4. tabel

10000 kr. toetust kuus . . . . OM 1.-3., MM ja EM 1.
8000 kr. toetust kuus . . . . OM 4.-6., MM ja EM 2.-3.
5000 kr. toetust kuus . . . . OM 7.-10., MM 4.-6., EM 4.

Olümpiaprojektil on kaks
osapoolt
Martti Raju ütleb, et uueks olümpiatsükliks
püstitati kolm eesmärki: medalite võitmine
Ateenas, professionaalse organisatsioonilise
tegevuse tagamine ja informatsiooni
sihipärane suunamine.

“Olümpiaprojekt koosneb kahest osapoolest.
Üheks pooleks on Eesti Olümpiakomitee oma
vahetu tegevus ja organisatsioon, teiselt
poolt spordialaliitude tegevus ja nende
organisatsioonid. Tervikprojekt kujuneb välja
mõlema osapoole ühistegevusena ja plaanide
sünkroniseerimisena,” selgitab Raju.

Spordialaliitude õlgadel on selles projektis
tipptasemel sportlaste ettevalmistamine ja
nende ettevalmistusprotsesside tagamine.
EOK on spordialaliitude tegevuse toetaja ja
stimuleerija, kes otseselt ettevalmistusse ei
sekku, vaid aitab kaasa protsesside võimalikult
heale läbiviimisele ressursside suunamise teel.
“Meie anname projektis osalejatele üldsuunad
ja määrame üldised piirangud. Samuti koon-
dame projektis osalejate vajadused ja eesmär-
gid ning suuname need ühise esmärgi nimel
välistele partneritele,” räägib Raju, pidades
viimaste all silmas erinevaid organisatsioone
ja struktuure, millest peamised on avalik sek-
tor, ROK ja Ateena OM-i korralduskomitee.

Projekti jälgimise ja koondaruandluse
moodustavad kõikide projektis osalevate
organisatsioonide aruandluste summa, mis
vaadatakse läbi ning kiidetakse heaks EOK
täitevkomitees ja täiskogus. Projekti üldhin-
nang ja strateegilised otsused kinnitatakse
samal tasandil. Spordialaliitude aastaplaanid
kujundatakse ja kinnitatakse nende endi
organisatsiooni siseselt.

Süstemaatilised nõupidamised toimuvad
vähemalt kaks korda aastas projektis osale-
vate organisatsioonide kõrgeimate võimu-
tasandite tasemel. Jooksvad küsimused ja
töönõupidamised lahendatakse projekti
organisatsioonide tegevaparaatide tasandil.
“Muudatused ja tõrked lahendatakse ikka
operatiivselt, igapäevase tööna,” lisab Raju.

Suurim kuluallikas on 
sportlik ettevalmistus
Olümpiaprojekti valulisim külg on ettearva-
tult finantseerimine. “Projekti kulud võib
tinglikult jagada kolme ossa: püsikulud,
sportliku ettevalmistuse finantseerimine ja
olümpiamängudel osalemine,” märgib Raju.

Neist püsikulud (umbes 10% kogu projekti
maksumusest) kaetakse projektis osalevate
organisatsioonide sisemiste ressursside arvel.
Olümpiamängudel osalemine (umbes 15%)
kindlustatakse EOK kaudu riigilt taotletud
rahaga. Sportliku ettevalmistuse finantseer-
imine (umbes 75%) on kõige mahukam kulu-
allikas ning kaetakse seetõttu kõikide osa-
poolte eri allikate kaudu. “Projekti mak-
sumuseks võib kujuneda kuni 50 miljonit
krooni,” prognoosib Raju ning lisab, et raha
kulu suureneb iga aastaga, mida lähemale
jõuab olümpia.

3. Ateena olümpiatsükli ajagraafik ja põhirõhud

2001
Jaanuar-veebruar Esimene läbirääkimiste ring spordialaliitude ja EOK vahel.
Veebruar-märts Lepingute süsteemi loomine ja elluviimine.
Mai-september Suvealade hooaeg, võistlused.
Oktoober 2001. aasta hooaja kokkuvõtted ja analüüs.
November-detsember 2002. aasta plaanid ja kokkulepped.

2002 Kvalifikatsioonikriteeriumide kinnitamine.
2003 Kvalifikatsioonivõistlused, eelolümpiate allprojekt, vahetute etteval-

mistuslaagrite allprojekt.
2004 Delegatsioon, olümpiamängud.

2002
2003

2004
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Viktor Hütt toob 
korvpalli marketingi

Selle aasta algusest Eesti Korvpalliliidu
peasekretäri kohale asunud Viktor Hütt
soovib marketingile suurema tähele-
panu pööramisega edendada  korvpalli
kui rahvusliku spordiala positsiooni.

Korvpalliklubi Tallinna Ülikoolid / A.Le Coq
majandamisega korvpalliametnikuna esimesed
tuleristsed saanud Viktor Hütt on seisnud Eesti
Rahvuskultuuri Fondi eduka käivitamise taga
ning töötanud üle kuue aasta Eesti Pangaliidu
tegevdirektorina.

“Esmakordselt tehti mulle pakkumine asuda
Eesti Korvpalliliidu (EKL) peasekretäriks 2000.
aasta suvel, kuid vastasin eitavalt,” nendib korv-
pallurina TSIK-i lõpetanud Hütt. “Ent detsem-
bris esitati sama pakkumine veenvamalt ning
otsustasin väljakutse vastu võtta.”

Marketingitegevus
võtmesõnaks
Hütt on enda jaoks paika pannud konkreetsed
ülesanded, kuidas muuta alaliidu töö senisest
efektiivsemaks ning tuua korvpalli juurde üha
rohkem noori ja samuti sponsoreid.

Värske peasekretär alustas olemasoleva person-
ali tööülesannete täpsustamist ning võttis tööle
marketingidirektori. “Nii palju on tegelikult
teha, et see käib natuke üle jõu, kuid tasemel
tiimiga peaksid probleemid lahendatud saama,”
ütleb Hütt. “EKL-i sekretariaadi tegevus vajab
uuendamist ja täiendamist – peame avalikkuse
ja rahastajate ees selgelt ja läbipaistvalt tegut-
sema. Tunnen, et minu eelnev suhteline dis-
tants korvpalli juhtimisest tuleb ainult kasuks.
Nii mõndagi harjumuspärast, aga täna juba
aegunut ja segavat, on seetõttu kergem märga-
ta ja kõrvale jätta. Tulemusi loomulikult nii

kiirelt näha ei saa, kuid muudatused on plaanis
ning nende viljad on vaid aja küsimus. Samas ei
ole mul sugugi kavas oma eelkäijate tehtu
olematuks või saamatuks kuulutamisega endale
paremat fooni luua. Olen tutvunud põhjalike
arengukavadega, mis peamiselt rahast või õige-
mini selle puudumisest tingituna teostamata
on jäänud”.

Uuenduste tulemusena peaks paranema alaliidu
suhtlemine meediaga, lisanduma uusi sponso-
reid ja tõusma võistluste korralduse kvaliteet.

Rõhk noorte- 
ja regionaalkorvpallile
Hüti sõnul seisneb Eesti korvpalli tulevikuvõti
kahe vaala: noorte- ja regionaalkorvpalli laien-
damises. “Ega noorte huvi korvpalli vastu kuhu-
gi kao, ala harrastatakse kindlasti ka alaliidu
vahenduseta, kuid oluline on noorte orga-
niseeritud tegevus, et nendest kasvaks
tulevased tippmängijad,” märgib Hütt. “Samuti
peab ala jõudma väiksematesse maakohta-
desse, miks mitte isegi Abruka saarele. See aga
eeldab kohalikele initsiaatoritele, treener-
juhendajatele normaalse motivatsiooni pakku-
mist ning tugevat tööd turundusvallas. Kogu
tegevuse aluseks peab muidugi olema pikaaja-
line, selge, avalikkust kaasav projekt.”

Tõsiseks probleemiks on sarnaselt teistele spor-
dialade tasemel treenerite nappus. Juhendajate
palgad on väikesed, mistõttu nad ei saa kesken-
duda põhitegevusele, vaid peavad mõtlema kogu
aeg igapäevaelus toimetulekule, selgitab Hütt.

NBA annab eeskuju  
“Maailma sporditrende jälgides võib öelda, et
korvpallihuviliste ja –toetajate hulk on suur
ning kindel, mis aga ei luba arvata, et seda
hulka ei pea suurendama või huvi hoidmiseks ei
pea midagi enam tegema,” ütleb Hütt. Noorte
seas on huvi korvpalli vastu aidanud tõsta

Põhja-Ameerika korvpalliliiga NBA, mida jälgi-
takse ka Eestis väga aktiivselt.

“NBA on tõeliselt hea mall – kogu süsteem toi-
mib professionaalselt ning siinseid eripärasid
arvesse võttes oleks meil väga palju õppida,”
märgib koduse korvpalli eestvedaja. “Eesti
meistrivõistluste korraldamisel on potentsiaal
jäetud kasutamata, Eesti Korvpalliklubide
Assotsiatsioon ei ole suutnud klubide olulisi
seisukohti ellu viia.”

Korvpalliliit on avaldanud soovi hakata taas
korraldama Eesti meistrivõistlusi. “Süsteem
praegusel juhul küll toimib, kuid see võiks olla
märksa parem,” märgib Hütt. “EKL-il oleks eral-
di projektina meistrivõistluste korraldamisel
kahtlemata paremad võimalused. Ühe katuse
all kogu korvpallis toimuva koordineerimine on
oluliselt efektiivsem, võimaldades paremini
arendada ka noorte- ja harrastuskorvpalli.”

Mitte ainult Eesti korvpall ei otsi uusi teid are-
nemiseks. Viimastel aastatel on tõsiseid eri-
meelsusi üle elanud Euroopa korvpalliladvik. Nii
toimub Euroopa klubide vahel praegu rida
erinevaid turniire ning kadunud on ülevaade
Euroopa klubikorvpalli olukorrast.

“Nüüd võtsid leedulased asja käsile ja nende
pakutud tõeliselt terviklik lahendus sai ka FIBA
toetuse. Kuid viimasel ajal on FIBA püüdnud
saavutada iga hinnaga kokkulepet FIBA-st
lahku löönud Euroliigaga. Maikuine FIBA korra-
line konverents tuleb väga emotsionaalne ja
ilukõnesid eirav,” eeldab Hütt.

Eesti korvpallielu nendest muutustest ennast
palju häirida ei lase. Koondis valmistub 31. au-
gustil algavaks EM-finaalturniiriks, lisaks toimub
Eestis suve jooksul mitmeid erinevaid Euroopa
tiitlivõistluste turniire noortele ja naistele.

Raimo Nõu

Klubi Tallinna Ülikoolid / A. Le Coq mänedz̆e-
rina edukalt tegutsenud Viktor Hütt arendab
nüüd kogu Eesti korvpalli.
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Euroopa noorte olümpiapäevad
andsid eestlastele kogemusi
Soomes Vuokattis märtsi keskel pee-
tud Euroopa noorte olümpiapäe-
vadel Eesti sportlased medali-
heitlusse ei sekkunud, peamiseks
eesmärgiks oli kogemuste oman-
damine.

Eesti oli olümpiapäevadel esindatud kaheksa
murdmaasuusataja, nelja laskesuusataja,
nelja mäesuusataja ning viie lumelauduriga.

“Seekord me medaleid ei oodanud, sest
antud vanuses on raske edu planeerida.
Pigem loodame, et noored said edaspidiseks
väärt kogemusi,” ütles delegatsiooni juhti-
nud Eesti Olümpiakomitee spordiprojektide
juht Martti Raju.

Talipäevadel oli kavas kuus ala, kusjuures
kõik need kuuluvad ka olümpiaprogrammi.
Nendeks aladeks on murdmaa-, mäe- ja laske-
suusatamine, lumelauasport, kiiruisutamine
ja jäähoki. Nii tali- kui suvepäevadel osale-
vad tüdrukud-poisid, kelle vanus on sõl-
tuvalt alast 13-17 aastat. 

Varasematelt talipäevadelt on eestlastest
medaleid võitnud õed Šmigunid. Kristina
Šmigun sai 1993. aastal talipäevadel Aostas
7,5 km vabastiilis hõbe- ja 5 km klassikas
pronksmedali ning Katrin Šmigun pälvis kaks
aastat hiljem Andorras 7,5 km vabastiilis
hõbemedali. 

Kokku on Eesti noorte olümpiapäevadelt
1993. aastast alates võitnud kaks kuld-, neli
hõbe- ja viis pronksmedalit.

Sauel 1,5 sekundit edasipää-
sust puudu

Vuokatti talipäevade esimesed medalikom-
plektid selgusid murdmaasuusatamise sprin-

divõistluses, kus Eveli Saue oli parima Eesti
neiuna 19. ja Alari Remmelg noormehena 26. 

“Kõikidel suusadistantsidel oli tase väga
kõva,” märkis murdmaasuusatajate team-
leader Hille Sarapuu. “Nii jäigi Sauel sprindi
poolfinaalringi pääsemiseks vaid 1,5 sekun-
dit puudu.”

Saue sai ka 10 km vabastiilis distantsil 19.
koha, olles taas eestlannadest parim.

“Meie parimate suusatajate tulemustega
võib rahule jääda,” lausus treener Margus
Uibo olümpiapäevade lõppedes. “Ent loomu-
likult, arenemiseks on ruumi veel küllaga.”

Hille Sarapuu rõõmustas, et suusatamise kan-
depind on noorte seas jõudsalt kasvanud: 

“Meeldiv üllatus oli, et Põhjamaade suusata-
jad võistlesid kohati ootamatult tagasihoid-
likult ning paremate seas oli rohkesti
Venemaa, Itaalia, Ukraina ja Prantsusmaa
suusatajaid. Tüdrukute 10 km võistlusel sai
hõbemedali aga Leedu suusataja.”

Mäesuusatajad arenevad
kiiresti

Tasa ja targu on oma taset tõstnud Eesti
mäesuusatajad. Tüdrukute slaalomis sai Liis
Vasemägi 74 võistleja seas 51. koha, poistest
oli Karl Siim 92 konkurendi seas 45., Oliver
Treufeldt 52. ja Risto Oprja 53.

Mäesuusatajate team-leader Peeter Siim
märkis, et rada oli hästi jäine ja raske. “Sellele
vaatamata läks võistlemine korda, oleme
tunduvalt arenenud,” lisas Siim.

Eesti laskesuusatajatest oli edukaim Kauri
Kõiv, tulles 12 km distantsil 21. kohale. Noo-
red laskesuusatajad olid ebakindlad lask-
misel. Nii tegi Sergei Platonov 6, Juri Vsivt-
sev 9 ja Martin Kalmus koguni 10 mööda-
lasku. Võitja läbis raja puhtaste paberitega.
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Ka 7,5 km distantsil ebaõnnestus Eesti esin-
dajatel laskmine. Kauri Kõiv oli 5 möödalasu
juures parimana 45., Martin Kalmus 4 möö-
dalasuga 46. Sergei Platonov pälvis 69
võistleja seas 53. (4 möödalasku) ja Juri
Vsivtsev 55. koha (5).

Eesti delegatsioonile tõi parima tulemuse
hoopis Dagmar Ilp, kes oli tütarlaste lume-
lauakrossis finaalis viimane ehk 16. Teine
Eesti võistleja Kristin Oja sai 30 osaleja hul-
gas 26. koha.

Viimasel päeval peetud murdmaasuusa-
tamise segavõistkondade teatevõistluses jäi
Eesti võistkond koosseisus Triinu Tee, Algo
Kärp, Eveli Saue ja Alari Remmelg 13. kohale.

Noorteni pole doping 
jõudnud

Lahti MM-il lahvatanud dopinguskandaal tõi
Maailma AntiDopingu Assotsiatsiooni ka
noortevõistlustele teste tegema.

“Umbes 30 tehtud proovi osutusid kõik puh-
taks, näidates, et noored peavad puhtast
spordist lugu,” rõõmustas Martti Raju.
“Sellisel üritusel on ju aus mäng tähtsamail
kohal.” 

Noorte olümpiapäevade eesmärk on sama,
mis olümpiamängudelgi: olümpismi viimine
spordi, kultuuri ja koolituse kaudu noorsoo
sekka.
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Tallinn reformib noortesporti

Tallinnas harrastatakse kokku 51
spordiala, kuid linn ei suuda toetada
nende kõigi arendamist. Seetõttu
tehti spordialade seast valik ja ot-
sustati hakata toetama 25 spordi-
alaga tegelevaid lapsi.

Selleks tehti Tallinnas sportlaste ja spordi-
töötajate seas eelisarendatavate spordialade
väljaselgitamiseks ekspressküsitlus, kus
paluti nimetada 25 olulist spordiala Tallin-
nas. Välja valiti 9 hindamiskriteeriumit.
Viimaste abil selgitati rohkem punkte
saanud spordialad, millesse investeerides on
raha kasutamise efektiivsus ja ühiskondlik
tulu kõige suurem. Täiendavalt liideti eelis-
arendatavate spordialade nimistusse esma-
kordselt erivajadustega inimeste sporditege-
vus ning üldhariduskoolide spordiringide
tegevus.

Eelisarendatavateks spordialadeks Tallinnas
on näiteks allveesport, iluuisutamine, ilu-
võimlemine, jalgpall, jalgrattasport, judo,
kergejõustik, korvpall, sulgpall, suusatamine,
tennis, ujumine, vehklemine ja võrkpall.

Linn toetab kõiki sportivaid
lapsi ja noori võrdse 
summaga 

Tänavu Tallinnas käivitunud uus laste- ja
noortespordi rahastamise kord toetab kõiki
sportivaid lapsi võrdselt. Spordiorganisatsioo-
ne rahastatakse pearaha süsteemi alusel, kus-
juures ühe lapse pealt makstav pearaha tõu-
seb võrreldes eelmise aastaga neli korda, s.o.
2000 kroonini. 

Enamik sportlastest ja treeneritest on uue
rahastamissüsteemiga igati rahul. Omanimelise
kergejõustikukooli omanik Erki Nool ütleb, et
kõige rohkem vastaseid on uuele süsteemile
üleminekul nende seas, kes kardavad laste
treeningvõimaluste vähenemist. “Mina arvan
vastupidi - uus kord loob võimaluse kahe aasta
jooksul kahe- või kolmekordistada treenivate
laste arvu,” märgib Nool optimistlikult. “Oleme
uut rahastamise korda vaadanud ka sportlaste

ühenduse poolt ja selle koostamisel nõu an-
dnud,” lisab ta. 

Noole sõnul valitseb erasektoris praegu
treenerite puudus ja kui sporti hakatakse
rahastama laste arvu järgi, siis annab see
spordikoolidele võimaluse võtta tööle uusi
treenereid. “Meile on linnalt tulev abi vägagi
teretulnud,” kinnitab ta.   

Küll aga nentis Nool, et munitsipaalspordikoo-
lidele tähendab uus kord hea elu lõppemist.
“Neil tuleb nüüd seni väga kõrgeid admi-
nistratiivkulusid tagasi tõmmata,” märgib Nool.

Nool ütleb, et tema spordikoolis on jaanuarist
käivitunud süsteemi puhul tekitanud prob-
leeme see, et osad tema treeningutel käivad
lapsed elavad väljaspool Tallinna ning ka
nende vanemad on mujale sisse kirjutatud.
“Minul käib trennis näiteks laps Viimisist ja
lahendusena näen siin seda, et üks tema
vanematest kirjutab end Tallinnasse sisse,”
märkis Nool. 

Probleeme on tekitanud ka see, et osad lapsed
tahavad käia mitmel treeningul. “Ka siin on
lahendus olemas, klubid peavad omavahel
rohkem koostööd tegema ja pearaha näiteks
pooleks jagama,” pakub Nool välja lahenduse.

Spordiklubi “Condor” asutajaliige, samuti Eesti
Sportlaste Ühenduse juhatuse liige Indrek
Pertelson kiidab uue süsteemi puhul, et linn
toetab just neid aktiivseid spordi eestvedajaid,
kes on ise juba midagi ette valmistanud ja
loonud. 

Tema sõnul on hea ka see, et spordiklubide
süsteemi puhul osalevad vanemad meelsasti
klubi juhtimises ja on huvitatud sellest, kuidas
nende lapsi treenitakse. “Spordiklubi on
oluliselt avatum ja paindlikum laiale erainit-
siatiivile, mis kaasneb lastevanemate osalemi-
sega klubi juhtimisel,” lausub Pertelson. 

Eesti Treenerite Ühenduse esimees Jaak
Salumets märgib, et senine spordisüsteem
pole soodustanud treenerite esilekerkimist ja
tunnustamist. “Treener on siiani koos oma
nõudmistega olnud üks väga tüütu inimene,”
lausub Salumets. Käivituv süsteem aga väär-
tustab iga treeneri tööd. “Munitsipaalkoolidele
on see kindlasti valus muutus, aga spordiklu-
bide treenerid toetavad uut rahastamiskorda
igati,” teab Salumets.

Tallinna abilinnapea Liisa Pakosta sõnul on
uue korra põhieesmärgiks suurendada viie
aasta jooksul sportivate laste arvu 60% võrra.
Kavas on läbi viia ka põhjalik spordibaaside
audit, et välja selgitada nende olukord ja seal
sportivate laste arv. Tänavu investeerib linn
spordirajatistesse rekordilise summa 58
miljonit krooni. 

Marika Raiski
Raepress

Tallinn soovib toetada kõiki sportivaid lapsi ja
noori võrdsetel tingimustel.
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"! Osa lapsi saab trennis käia tasuta
Igas spordiorganisatsioonis saab 10% lastest
osaleda treeningutel tasuta ja 20% lastest poole
hinnaga. 

Lapse tasuta treeningutel käimiseks tuleb lapse-
vanemal esitada spordikoolile või -klubile aval-
dus ning sotsiaalosakonna õiend.
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Eesti triatlonist Ateena olümpiale?

Esimene triatlonivõistlus peeti 18. veebruaril
1978. aastal Havail, kus 15 meest läbisid 3,8
km ujudes, 180 km jalgrattaga sõites ja 42
km joostes. Võitjal kulus distantsi lõpetami-
seks 11 tundi ja 46 minutit. Eestis peeti esi-
mene täispikk triatlon kuus aastat hiljem
ning praegu toimub igal aastal keskeltläbi 20
triatlonit.

“Triatlon liigub pidevas tõususuunas, mida
näitab võistlustel osalejate järjekindel kasv,”
ütleb Eesti Triatloniliidu (ETL) peasekretär
Piret Tuiken.

Tuiken lisab, et viimastel aastatel on alaliit
senisest rohkem pööranud tähelepanu
noortespordile. “ETL on võimaluste piires
toetanud mitmeid noortelaagreid ja välis-
reise ning 2000. aasta üldkoosolekul kinnitati
noorteprojektiga tegelema kauaaegne triat-
lonitegelane Mart Haruoja,” selgitab peasek-
retär. “Samuti populariseerime triatlonit ja
duatlonit koolides toimuvatel infopäevadel
ning noortevõistlustel.”

Ala kandepinda suurendatakse ka läbi
karikasarjade, tõstes nii korralduse, auhinna-
fondi kui eelinformatsiooni levitamise taset.
Lisaks propageeritakse triatloni harrastamist
kaitsejõududes.

“Nendes valdkondades on töö sujunud
ladusalt,” märgib alaliidu president Urmo

Eesti Triatloniliit
Staadioni 8, 10132 Tallinn
Tel/faks 064 545 14
E-post triathlon@hot.ee
Internetis www.hot.ee/triathlon

Raiend. “Oleme viimasel ajal senisest rohkem
tähelepanu pööranud ka meediale. Eelmisel
aastal kajastati igat karikasarja etappi Kanal
2-s, mis andis positiivse elamuse eriti lastele
ja noortele. TV-saadet oleme plaaninud ka
tänavu, lisaks sellele loodame saavutada
tihedamat koostööd kirjutava pressiga.”

Olümpia tõstis populaarsust
Nii Eestis kui maailmas on triatloni populaar-
susele andnud tõuke ala võtmine olümpia-
kavva. Esimest korda 2000. aastal Sydneys
Eesti sportlased medalite jagamisel kaasa ei
löönud, kuid kolme aasta pärast Ateenas
peetavatele olümpiamängudele loodavad
eestlased pääseda.

“Eestis on tugevaid ja lootustandvaid tri-
atleete piisavalt, kellest Ateena OM-projektis
osalevad Marko Albert, Ain-Alar Juhanson ja
Hardi Randma,” loetleb Piret Tuiken. “Erine-
vatel triatloniklubidel on muidugi erinevad
panused, kuid alaliit on pannud lootused
kõigi kolme peale.”

Kuna Eesti ilmastikutingimused ei luba aas-
taringselt treeninguid läbi viia, siis käib
koondis ettevalmistuslaagrites Hispaanias.
Tuikeni sõnul on lõunas planeeritud enne
võistlushooaega läbi viia  kaks laagrit, esime-
sest saabus koondis 31. märtsil. “Treener Jüri
Käeni sõnul on koondise ettevalmistus suju-
nud plaanipäraselt ja suvel on oodata mär-
gatavalt paremaid tulemusi,” lubab alaliidu
peasekretär.

Sponsorid usuvad alasse
Triatloniliit on üks vähestest alaliitudest, kes
saab enamiku oma sissetulekutest spon-

soritelt. “Enamik spordialaliite ei saa öelda, et
raha on piisavalt,” tõdeb Tuiken. “Nii ka meie,
kuid oleme teinud selle mure lahendamisel
kõvasti tööd – ligi 80 protsenti kogu spordi-
ala rahastamisest toimub läbi sponsorpro-
grammide.”

Tuiken lisab, et töö sponsoritega on tõhus
tänu ETL-i presidendi Urmo Raiendile, kes
seisab kogu triatloni kiire arengu taga.

Rahaprobleemist suuremaks loeb triatlonilii-
du tegevjuht hoopis treenerite vähesust.
“Eestis on ainult üks professionaalne triatlo-
nitreener – Jüri Käen, kes tegutseb klubi 21
CC juures,” kahetseb Tuiken.

Sellele vaatamata suureneb huvi triatloni vastu
igal aastal ning ala juurde oodatakse ka neid,
kes seni veel on olnud kõhkleval seisukohal.

Raimo Nõu

Fotol on 2000. aasta parim 
triatleet - Kirill Litovtšenko.

Marko Albert

2000. aasta Eesti MV esikolmik: Marko Albert
(osaleb Ateena OM-projektis), Ain-Alar Juhan-
son (Eesti meister 2000, osaleb Ateena OM-
projektis), Margus Tamm.

Kirill Litovtšenko finišeerib
Florida Ironman'il.

Vähem kui 20 aastat Eestis harrasta-
tud triatlon ehk kombineeritud
võistlus ujumisest, jalgrattasõidust
ja jooksmisest, on viimasel ajal jõud-
salt arenenud, kuivõrd alaliit on
palju tähelepanu pööranud ala pro-
pageerimisele noorte seas ja kaitse-
jõududes.

Eesti Spordi Infoleht. Nr. 2 (2) Aprill 2001
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26. märtsil asutati sihtasutuse Eesti
Rahvuskultuuri Fond (ERKF) juurde
loodud Eesti Olümpiafondi esimesed
allfondid.

Eelmise aasta detsembris loodud Olümpiafondi
allfondi asutasid Eesti Vehklemisliit ja Jõgeva linn.
Samuti tegi AS Paulig Baltic Olümpiafondi 100
000 krooni suuruse sissemakse.

ERKF-i nõukogu esimees Eri Klas avaldas lepin-
gute sõlmimisel rahulolu, et spordiinimesed on
asunud tulevikku kindlustama. “Fond on nagu
mesilastaru, kasvatades algkapitali sihikindla
usina tööga,” märkis Klas. “ERKF on tegutsenud
tulemuslikult ning fondi juurde on moodustatud
juba 54 nimelist allfondi.”

Olümpiafondi juurde nimelise allfondi loomise
alginvesteeringuks on vähemalt 100 000 krooni.

Allfondi looja võib ise otsustada, kuidas kasutada
jagatavat raha spordi arenguks. Olümpiafondis
osalevate firmade arv ei ole piiratud.

“Olümpiafond loodi eesmärgiga säilitada Eesti
spordi toetamiseks antud raha ning arukalt
investeerides seda kasvatada,” ütles EOK presi-
dent Tiit Nuudi. “Tekkiva juurdekasvu ehk kasumi
suunab fond aga koduse spordi arendamiseks.”

Olümpiafondi halduskogu koosneb EOK sponsor-
firmade ja EOK esindajatest. Fondi halduskogu
loob täpsed kriteeriumid fondist raha saamiseks
ning teeb oma otsused laekunud taotluste vahel.
Toetada võib nii üksiksportlasi kui klubisid,
võistlusi, alaliite, suuremaid spordiüritusi jne.

Olümpiafondil on oma sümboolika, mis on kergesti
äratuntav ja annab fondi toetavatele firmadele
oma kaupade ja teenuste müügil lisaväärtust.
Firmad, kes soovivad kasutada fondi sümboolikat ühe
konkurentsieelisena oma kaupade ja teenuste

müügil, peavad toetama fondi vähemalt 100 000
krooniga. See annab sümboolika kasutusõiguse
kaheks aastaks.

Eesti Olümpiakomitee sõlmis 20.
märtsil Park Hotell & Casino Cabaret
Clubis käimasoleva olümpiatsükli
partnerlepingud Benetreks Casino
Group’i, Ilves-Extra, Hermann Reisi-
de, Frensi, Antalise ja Inorek & Grey-
ga. Nimetatud kuus firmat toetavad
nelja aasta jooksul olümpialiikumist
kaupade või teenustega.

Rõivatootja Ilves-Extra riietab Eesti delegatsioonid
olümpiamängudel ja Euroopa noorte
olümpiapäevadel, reisibüroo Hermann Reisid on
Salt Lake City ja Ateena OM-i ametlik piletiagent,
Frens pakub EOK üritustel catering-teenust, paberi
hulgimüüja Antalis toetab EOK-d paberiga ning
Havera Gruppi kuuluv Inorek & Grey koordineerib
olümpiakomitee turundusprogramme. Kasiinode-
ketti kaubamärgiga Olympic Casino omav Benetreks
Casino Group on hasartmänguettevõte, kes toetab
EOK-d rahaliselt. “Partnereid vajame selleks, et
vähendada rahalisi kulutusi olümpial osalemisel,”
ütles EOK president Tiit Nuudi.

Iga partnerlepingu maht ja tingimused on
asjaosalistega eraldi kokku lepitud ning reeglina
on need sponsorsummadest väiksemad. Käesoleva
olümpiatsükli EOK sponsorid on Tallinna Sadam,
Sampo, kondiitritööstus Kalev, Eesti Telekom ja
Saku Õlletehas, kes toetavad EOK-d nelja aasta
jooksul igaüks 2,4 miljoni krooniga.

Aastatel 1994-1996 osales EOK sponsorprog-
rammis 33 firmat kogumahuga 7,6 miljonit
krooni. Kuldsponsori sponsorsumma suuruseks
kolme aasta jooksul oli 300 000 krooni. 1997-
2000 osales programmis 25 firmat kogumahuga
10,3 miljonit krooni. Programm koosnes kolmest
tasandist: peasponsor toetas miljoni, kuldspon-
sor 400 000 ning partner osutas 200 000 krooni
eest teenuseid või andis tooteid.

Lepingutele kirjutasid alla EOK president Tiit
Nuudi, Benetreks Casino Group’i juhataja Armin
Karu, Ilves-Extra nõukogu esimees Arvo Kivikas,
Hermann Reiside juhataja Tauri Sumberg, Frensi
juhatuse esimees Tiit Ojaveski, Antalise tegevdi-
rektor Tõnu Kalvik ning Inorek & Grey juhataja
Sven Rannaväli. Pidulikul tseremoonial osalesid ka
EOK täitevkomitee liikmed, EOK partnerorganisat-
sioonide esindajad, Eesti tippsportlased, partner-
firmade külalised ja meedia esindajad.

Eesti Olümpiakomitee sõlmis partnerlepingud

Asutati esimesed Olümpiafondi allfondid

Lepingut allkirjastavad Jõgeva linnapea Ants
Paju ja ERKF-i nõukogu esimees Eri Klas. 
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Infotunnis saadi teavet tulevasest
olümpialinnast
6. märtsil peetud Eesti Olümpiako-
mitee ja Eesti Spordi Keskliidu info-
nõupidamise keskseks teemaks oli
järgmise taliolümpialinna Salt Lake
City olme- ja võistlustingimuste tut-
vustamine.

Salt Lake Citys viibinud olümpiakomitee
spordiprojektide juht Martti Raju andis üle-
vaate kohapeal nähtust. Põhilise probleemina
tõstis ta esile transpordiküsimuse. “Vahemaad
olümpiaküla ja võistluspaikade vahel on suu-
red,” nentis Raju ja lisas, et seetõttu ei ela
enamik Eesti delegatsioonist mitte olümpia-
külas, vaid võistluspaikadele võimalikult lähe-
dal asetsevates majutuspaikades. Raju sõnul
on võistluspaigad peaaegu valmis ning 80%
olümpiamängude piletitest välja müüdud. 

EOK peasekretär-tegevdirektor Toomas
Tõnise andis infotunnis lühiülevaate Dub-
rovnikis toimunud Euroopa Spordikonve-
rentsi täitevkomitee nõupidamisest, Stras-
bourgis läbi viidud Euroopa Nõukogu spor-
diarenduskomitee aastakoosolekust ja

Zürichis toimunud Euroopa Mitteriiklike
Spordiorganisatsioonide Ühenduse täitev-
komitee koosolekul arutusel olnud küsimus-
test ja vastu võetud otsustest. 

Seoses Soome suusatajate dopinguskan-
daaliga tuletati infonõupidamisel spordiala-
liitudele veel kord meelde, et sportlased
peavad olema informeeritud keelatud ainete
nimekirjast ja propageerima dopinguainete
mittekasutamist. 

Lõpetuseks korrati alaliitude esindajatele, et
Eesti Spordi Infolehte on oodatud eelinfor-
matsioon toimuvate ürituste kohta, samuti
mitmesugused teated ja muu info. 

Infotunnis kõneks
dopinguteema
20. märtsil toimunud Eesti Olümpiakomitee
ja Eesti Spordi Keskliidu infonõupidamisel oli
taas kõneks dopinguteema.

Olümpiakomitee planeerib Salt Lake City
olümpiakoondise testimist kuu aega enne
olümpia algust. Kavas on hakata võtma
dopinguproove ka Eesti meistrivõistlustel.
Infotunnis anti teada, et järgmisest aastast
peaks suurenema riigipoolne toetus Eesti
Antidopingu Keskusele.

Infonõupidamise teemaks oli ka Kohtla-
Järve linnavolikogu kinnitatud spordiklu-
bidele ja eraspordikoolidele toetuse andmise
uus kord, mille järgi jagati aastateks 2001 -
2004 spordialad kahte gruppi. Esimesse
gruppi kuuluvad ujumine, kergejõustik, poks,
korvpall, jäähoki, jalgpall ja maadlus ning

teise gruppi tõstmine, judo, suusatamine,
võrkpall, male, lestaujumine ja võimlemine.

Infotunnis nenditi, et Eesti Spordi Infolehe
esimene number on leidnud positiivse vas-
tuvõtu lugejaskonna hulgas. Lehe praegune
tiraaž on tuhat eksemplari ja seda levi-
tatakse spordialaliitudele, piirkondlikele
spordiliitudele ja spordiühendustele ning
nimekirja alusel.

Lisaks anti teada, et eesti spordi kodule-
hekülgede uuendatud variant on internetis.
Üldiselt on vastukaja olnud positiivne.
Mitmed leheküljed aga on veel tegemisel,
parandamisel või täiendamisel. Suurem osa
sisust loodetakse täita lähema kuu aja jook-
sul, samas oodatakse alaliitude ja spordi-
ühenduste, aga ka piirkondlike spordiliitude
abi vigade parandamisel, uudiste rubriigi
koostamisel ning oma spordiürituste tutvus-
tamisel ja reklaamimisel. Infot saab Avo
Adamilt (telefon 639 8655, e-post:
avo@esk.sport.ee).

EOK spordiprojektide
juht Martti Raju tutvus-
tas Salt Lake City tingi-
musi.

EOK korraline t3äiskogu koosolek

Austatud Eesti Olümpiakomitee liige

Teatame Teile, et
EOK korraline Täiskogu koosolek
toimub 27. aprillil 2001.a. algusega kell 14.00 Tallin-
nas  Radisson SAS hotelli konverentsisaalis Tallinn”.
Hotelli aadress on Rävala puiestee 3.

Vastavalt EOK põhikirja punktile 4.2.4. saadame Tei-
le Täiskogu koosoleku päevakorra alltoodud kujul.

Detailsemad materjalid päevakorrapunktide osas
saadame kõikidele EOK liikmetele välja nende
valmimisel ja mitte hiljem kui 16. aprillil 2001.a.

Koosoleku päevakord:
1. EOK 2000. a. tegevusaruande ja raamatupi-
damise aastaaruande kinnitamine
2. Salt Lake City Taliolümpiamängudeks ette-
valmistuse käigust
3. EOK ja ESK kavandatava ühinemise analüüsi esi-
tamine ja ühinemise otsustamine

Toomas Tõnise, 
EOK peasekretär

Vastavalt ESK juhatuse 28. märtsi koosoleku
otsusele toimub ESK esindajatekogu korraline
koosolek kolmapäeval - 25. aprillil 2001. a. algu-
sega kell 15.00  hotelli Central koosolekukeskuse
saalis Forum aadressil Narva mnt 7c, Tallinn.
hotelli Central koosolekukeskus avatakse esinda-
jatekogust osavõtjatele kell 14.15.

ESK põhikirja punkt 21. sätestab: “Esindajatekogul osalevad
keskliidu kõikide liikmete esindajad. Kõikidel keskliidu liikme-
tel on õigus määrata esindajatekogule kuni 3 esindajat.
Konkreetse esindaja või esindajate määramine esinda-
jatekogule kuulub iga keskliidu liikme pädevusse. Sõltumata
esindajate arvust esindajatekogul on esindatud keskliidu liik-
mel kõikide hääletamiste ja valimiste korraldamisel 1 hääl.”

Palume Teid oma esindajate kaudu osa võtta esinda-
jatekogu korralisest koosolekust. 

ESK juhatus esitab esindajatekogule heakskiitmiseks
järgmise päevakorraprojekti:

1. ESK juhatuse otsuste kinnitamine uute liikmete vastu-
võtmise ja liikmeskonnast väljaarvamise kohta

2. ESK 2000. aasta majandusaasta aruanne (tegevusaru-

anne ja raamatupidamise aastaaruanne).
3. ESK-i revisjonikomisjoni arvamus tegevusaruande ja

raamatupidamise aastaaruande kohta.
4. Küsimused ja sõnavõtud, aruannete kinnitamine.
5. Eesti Spordi Keskliidu ja Eesti Olümpiakomitee ühinemisot-

suse arutelu, ESK ja EOK ühinemisotsuse hääletamine.
6. ESK tegevuskavast .
7. ESK 2001. aasta liikmemaksu ja 2001. aasta eelarve kin-

nitamine

Palume registreeruda ESK esindajatekogust osavõtuks –
teatada Teie spordiliidu esindajate nimed hiljemalt 20. april-
liks sekretariaati.

ESK sekretariaat valmistab ette esindajatekogu töömaterja-
lid päevakorrapunktide kaupa hiljemalt 16. aprilliks ja
paigutab need ESK koduleheküljele internetis –
www.sport.ee ning saadab paberkandjal selleks soovi aval-
danud liikmesliitudele. 

ESK sekretariaat valmistab esindajatekogust osavõtjatele
kompleksse materjalide paketi.

Rein Õõbik, ESK peasekretäri kt.
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Eesti suurima mobiilsideoperaatori EMT
juhatuse esimees ja peadirektor Peep
Aaviksoo leiab, et igal edukal firmal on
kohustus toetada Eesti spordi- ja
kultuurielu.

1991. aastal tegevust alustanud EMT on kümne
aastaga kasvanud Eesti üheks suuremaks ettevõt-
teks. Eelmise aasta lõpuks oli firmal 327 000 klienti
võrreldes 1999. aasta lõpus olnud 244 000 kliendiga.

“Kasv on tõesti olnudkiire,” märgib Peep Aaviksoo
rahulolevalt. “Meie majandusseis on alati olnud
hea, sest oleme efektiivsuse poolest maailma pari-
mate mobiilsideoperaatorite seas.”

Aaviksoo rõhutab, et edu on tulnud raske tööga
ning tänu headele klientidele ja koostööpartneri-
tele. EMT on kogu oma tegevuse vältel kasumis
olnud ja loodab mitmete innovatiivsete lahen-
duste, nagu näiteks mobiilne parkimine, turule-
toomisega ka välismaale jõuda.

Innovaatiliste lahenduste väljatöötamise esirinnas
olemise kõrval on mobiilifirma pööranud suurt
rõhku sponsorlusele. Peamiselt toetab EMT sporti
ja kultuuri, kuid samuti on ettevõte toetanud
pikaajalist narkootikumidevastast kampaaniat
ning asutanud Eesti parimates ülikoolides

stipendiumid, toetamaks andekaid noori hariduse
omandamisel. “Majanduselu liidrina ei saa EMT
jääda kõrvaltvaatajaks ühiskonna valupunktide
suhtes, mis puudutavad meid kõiki,” selgitab EMT
avalike suhete juht Kaja Pino.

EMT peadirektor Aaviksoo lisab, et EMT on üks
suuremaid Eesti spordi ja kultuuri toetajaid.
“Juhindume selgest nägemusest, et edukal ette-
võttel on kohustus ühiskonda omalt poolt toeta-
da,” lausub ta. “Kellegi või millegi toetamisel jälgi-
me loomulikult, et oleksime nähtavad, kuid
põhiliseks on Eesti rahva jaoks olulise toetamine.”

Aaviksoo toob välja koostöö Eesti suusatajate ja
Tartu korvpalliklubiga Delta. “Delta pani Tartus elu
kihama ning tekitas linlastes nii suure korvpalli-
vaimustuse, et mängupäeval on pileteid prak-
tiliselt võimatu saada,” ütleb ühiskondlikus korras
Eesti Korvpalliliidu presidendina tegutsev Aavik-
soo. “Suusatajad on eestlastele aga igal talvel
eduka esinemisega andnud palju positiivseid ela-
musi ning tõstnud meie eneseusku.”

Erilist tähelepanu on EMT pööranud noortespordile,
toetades erinevaid noortevõistlusi ja -sportlasi.
“Meil on riigiga ühine huvi - saada rohkem lapsi ja
noori spordi juurde,” kinnitab Aaviksoo. “See on
terve ühiskonna alus, sest noorena pingutama har-
junud inimene on ka täisealisena suuteline endast
rohkem ühiskonnale andma. Paraku pole neid

inimesi ja firmasid veel piisavalt palju, kes selliselt
mõtleksid ja oma panuse selleks annaksid.”

EMT kavatseb uuel sajandil valitud teed jätkata
ning olla toeks kogu ühiskonna arengule.

EMT toetab Eesti jaoks olulisi projekte

AS Eesti Telefon on 1993. aastal tege-
vust alustanud Eesti suurim telekom-
munikatsiooniettevõte. Eesti Telefoni
missiooniks on olla eelistatud ja usal-
dusväärne partner, kes loob inimesele
infoühiskonnas heaolu ja konkurentsi-
eelise, pakkudes täiuslikke kommunikat-
siooni ja infotehnoloogia lahendusi. 

AS Eesti Telefon pakub Atlase andmeside- ja
internetitooteid ning et  kõnesidelahendusi nii
ettevõtetetele kui ka kodukasutajatele. Eesti
Telefon on lühikese ajaga saavutanud interneti
sissehelistamisteenuse turul ja ADSL-ühen-
duste turul liidripositsiooni. Eesti Telefonile
kuulub Eesti külastatavaim veebikeskkond NETI
ja veebipõhine kommunikatsioonikeskus Hot.

Kuna telekommunikatsiooni valdkond on

alates Eesti Telefoni tegevuse alustamisest
palju edasi arenenud, on muutunud ka
ettevõtte prioriteedid. Klassikaliste fikstelefoni-
teenuste kõrval peab Eesti Telefon üha olulise-
maks pakkuda kvaliteetseid andmeside- ja
Interneti-teenuseid ning kõne- ja andmeside
terviklahendusi. 

Pikaajalise traditsioonina toetab ettevõte Eesti
tippsportlasi ning eestimaalaste seas populaar-
seid rahvaspordialasid. Eesti Telefon on
toetanud kolm hooaega peasponsorina murd-
maasuusataja Jaak Maed. 

Terves kehas terve vaimu hoidmist väärtus-
tades on Eesti Telefon loonud ka Eesti Telekomi
kontserni töötajate jaoks spordiklubi, mis
koondab ligi 1500 sportimisest huvitatud
inimest alates võistlussportlastest lõpetades
tervisesportlastega.  Spordiklubi võrk- ja korv-
palli võistkonnad on edukalt osalenud ka
Euroopa firmaspordi festivalidel.

Eesti Telefon väärtustab sportiAS Eesti Telekom on Eesti Vabariigis
registreeritud ja tegutsev valdusfir-
ma, mille tütarettevõtted osutavad
teenuseid telekommunikatsiooni alal.

Eesti Telekom ei tegele otsese äritege-
vusega ning tema majandustegevuse ka-
sum kujuneb peamiselt teiste grupi ette-
võtete kasumist. 2000. aastal moodustasid
Eesti Telekom grupi äritulud 3973 mln
krooni, kasvades aastaga 11%. Grupi
puhaskasum ulatus 1176 mln kroomini.
Aastaga investeeriti 1376 mln krooni.

Eesti Telekom aktsiakapital koosneb 137
383 178 lihtaktsiast nominaalhinnaga 10
krooni ning ühest Eesti riigile kuuluvast nn
“kuldaktsiast” nominaalhinnaga 1000 kroo-
ni. Ettevõtte lihtaktsiad jagunevad aktsio-
näride vahel järgmiselt:

Eesti Vabariik 37 485 000 aktsiat 27,28%
Avalikud investorid 32 580 422 aktsiat 23,72%
Telia AB 16 142 523 aktsiat 11,75%
Sonera Holding B.V. 16 142 523 aktsiat 11,75%
Baltic Tele AB 35 032 710 aktsiat 25,50%

Info Eesti Telekomi veebiküljelt www.telekom.ee

EOK sponsor: AS Eesti Telekom

EMT avas hiljuti internetiportaali 
www.airport.ee
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Kultuurkapitali kehakultuuri ja spordi sihtkapitali
nõukogu tegi 12. veebruari koosolekul ettepaneku
160 taotluse rahuldamiseks 1 680 324 krooni suu-
ruses summas.

Nõukogu, koosseisus Vello Kuhi, Kairis Leinus,
Harry Lemberg, Allar Levandi, Raul Rebane, Raido
Rüütel, Sven Sommer, vaatas läbi 293 taotlust
kokku üle kuue miljoni (täpsemalt 6 305 491)
krooni suuruses summas. Lisaks pikendati osasid
taotlusi ning algatati omapoolseid projekte.

Kehtestatud kodukorrast johtuvalt jagati raha
kaheksas kategoorias. Kõige enam eraldati tree-
ning- ja võistlustoetustele – 682 000 krooni
(kokku taotlusi 1 955 500 krooni suuruses sum-
mas), järgnesid toetused 363 000 (906 000),
noorte üleriigilised projektid 160 000 (581 581),
regionaalsed projektid 140 500 (978 876), kirjast-
amine 110 324 (598 786), muud spordiüritused
104 500 (823 300), üleriigilised projektid 90 000
(182 100) ja koolitus 30 000 (279 348) krooniga.

Pandi paika mitmed sisemised põhimõtted, millest
tuleb juttu järgmises Eesti Spordi Infolehes.

Eesti Kultuurkapital võtab vastu taotlusi neli
korda aastas. Taotluste esitamise tähtajad on veeb-
ruari, mai, augusti ja novembri 20. kuupäev või

sellele järgnev tööpäev. Taotlemiseks tuleb
vormistada kultuurkapitali taotlusankeet koos
vajalike lisadega. Taotlused tuleb saata kas
posti/e-meili teel või tuua tähtajaks kultuurkapi-
tali kantseleisse. Arvestatakse ka tähtaja kuupäe-
vaga postitemplit. Sihtkapitalide nõukogud

vaatavad taotlused läbi kuu aja jooksul. Kantselei
saadab kõikidele taotlejatele kirjaliku vastuse
taotluse rahuldamise/mitterahuldamise kohta.

Eraldusi vaata kultuurkapitali koduleheküljelt
http://www.ee/Kulka/.

Räägiti dopingust ja rahast

Noorte spordi rahastamine lähtuvalt tulemus-
likkusest soodustab dopingu pruukimist, nentis
pärast 19. märtsil toimunud antidopingu teema-
list ümarlauda kultuuriminister Signe Kivi (pildil).
Ümarlauas osalesid olümpiakomitee, spordi
keskliidu, sportlaste ühenduse ja nelja spordialalii-
du esindajad, anti-dopingu keskuse ja tippspordi
uuringukeskuse juhatajad ning ministeeriumi
asekantsler Siim Sukles.

Kivi sõnul oli ümarlauas
osalejad ühel nõul, et
kuigi spordi rahastamine
toimub tulemuslikkuse
põhimõtte järgi, ei tohi
uue tippsportlaste põlv-
konna üles kasvatamisel
nõuda tulemust koheselt,
kuna see ajendab noort
sportlast dopingu abil

tulemusi parandama. Seetõttu on keskne osa
sportlase kujunemisel koolide kehalise kasvatuse
õpetajail ja treeneritel ning alles seejärel
spordialaliitudel. “Tulemus ei tohi tulla liiga vara,
kuigi riik eraldab alaliitudele raha vastavalt tule-
mustele. Suur raha kasvatab ootusi,” ütles Kivi.

Ministeerium tegi Kivi sõnul EOK-le ettepaneku,
mille kohaselt läbiksid kõik Salt Lake City
olümpiamängudele sõitvad eesti sportlased eel-
nevalt dopingukontrolli. Kivi sõnul oli EOK
ettepanekuga päri.

Signe Kivi sõlmis tähtajalised
töölepingud valitsemisala
keskmuuseumide direktoritega

Kultuuriminister Signe Kivi kohtus alates käesole-
va aasta algusest kõigi kultuuriministeeriumi va-
litsemisala keskmuuseumide direktoritega. Ees-
märgiks oli analüüsida senitehtud tööd ja poolte-
vahelisel kokkuleppel minna üle seni kehtinud
tähtajatutelt töölepingutelt tähtajalistele.

2000. aastal täiendatud Muuseumiseaduse §6
sätestab riigimuuseumi direktori ametikoha täit-
mise avaliku konkursi korras ning temaga
töölepingu sõlmimise kuni viieks aastaks.
Tähtajaline tööleping lihtsustab ühiste ülesannete
püstitamist, nende täitmise kontrolli ja loob eel-
dused muuseumide arenguks.

Eesti Spordimuuseumis näeb kultuuriministeeri-
um ette põhimõttelisi muudatusi, direktori
ametikohale välja kuulutatud konkursi võitis Ants
Veetõusme.

Eesti Spordimuuseum on asutatud 1963. a. Muu-
seum asub praegu veel Tartus Pauluse kiriku hoones
Riia t 27a. Muuseumikogus on 95 000 museaali.
Muuseumi uus hoone asukohaga Rüütli t 15
(endine Tartu postimaja) saab valmis eeloleval su-
vel. Muuseumi käsutusse saab üle 2000 m2 pinda.

Bledis toimus spordikonverents

15.–16. märtsini toimus Sloveenias Bledis rahvus-
vaheline konverents New Partnership, mille korral-

dasid Sloveenia haridus-, teadus- ja spordiminis-
teerium ning Sloveenia Olümpiakomitee. Konve-
rentsi põhiteemadeks olid Euroopa Liidu sporti
puudutava seadusandluse tutvustamine ja EL-i
kandidaatriikide koostöövõimalused riiklike ja
mitteriiklike spordiorganisatsioonide vahel ning
koopereerumisvõimalused spordiorganisatsioo-
nide ja Euroopa Liidu institutsioonide vahel.

Konverentsist võttis osa 46 spetsialisti 19-st üle-
minekuriigist, Eestit esindas kultuuriministeeriumi
peaspetsialist Margus Jurkatam. Kuulati Euroopa
institutsioonide esindajate loenguid järgmistel
teemadel: spordiülekannete TV-õiguste müümine,
lobby-töö spordis ja treenerite kvalifikatsiooni-
diplomite tunnustamine Euroopa riikides. Konve-
rentsil anti ülevaade Sloveenia spordi organisat-
sioonilisest struktuurist ja esines ENGSO president
Bengt Sevelius ettekandega teemal “Koostöö riik-
like ja mitteriiklike spordiorganisatsioonide vahel,
lähtuvalt ENGSO kümnest soovitusest”.

Konverentsi lõpus koostati memorandum, milles
toonitati erinevate programmide käivitamise
vajadust, et arendada noorte füüsilist haritust,
Euroopa Komisjoni, Euroopa Nõukogu ja ENGSO
koostöö tähtsust, täiustada seadusandlust spordi-
valdkonda puudutavates küsimustes ning samuti
ühise koostöö vajadust dopinguvastases võitluses
ja tervise, keskkonna jms hoidmises.

Kandidaatriigid rõhutasid spordikohase viite lisa-
mise tähtsust Euroopa Liidu lepingusse, et kait-
sta spordi kui sotsiaalse nähtuse ainuomast
spetsiifikat.

ANNIKKY LAMP
Kultuuriministeerium

http://www.kul.ee/index/

Kehakultuuri ja spordi sihtkapitalist

Kultuuriministeeriumist

2001. aasta II kvartali kehakultuuri ja spordi sihtkapitali taotlused ja eraldused
Alalõigud Taotlusi 2001 II kv Eraldusi 2001 II kv % 2000. a Summa

(keskm) (2000. a. keskm)

P.1. Toetused 906 000 363 000 22% 388 457
perioodiline toetus 672 000 180 000
ühekordne toetus 0 0
eriolukorra toetus 0 0
treeneritoetus 104 000 63 000
toetus OM-võitjatele 120 000 120 000
eripreemiad 10 000 0
aastapreemiad 0 0

P.2. Üleriigilised projektid 182 100 90 000 18% 317 828
P.3. Noorte üleriigilised projektid 581 581 160 000 7% 123 600
P.4. Regionaalsed projektid 978 876 140 500 5% 88 285
P.5. Koolitus 279 348 30 000 9% 158 914
P.6. Treening- ja võistlustoetus 1 955 500 682 000 25% 441 429
P.7. Kirjastamine 598 786 110 324 7% 123 600
P.8. Muud spordiüritused 823 300 104 500 7% 123 600

KOKKU 6 305 491 1 680 324 100% 1 765 716
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Akrediteerimine ROK-i 112.
istungjärgule

Rahvusvaheline Olümpiakomitee alustas akred-
iteerimisprotseduuri 13.-16. juulini Moskvas
toimuvaks ROK-i 112. istungjärguks, kus vali-
takse muu hulgas 2008. aasta suve-
olümpiamängude korraldajalinn ning järgmine
ROK-i president. Nimetatud perioodil on kavas
mitmeid pressikonverentse ja -briifinguid.

Akrediteerimisprotseduur on kaheastmeline,
mille peavad läbima kõik akrediteeringut soovi-
vad väljaanded/ajakirjanikud.

Esimesel etapil akrediteeritakse väljaanded
arvuliselt. Igast väljaandest saab akrediteeringu
vaid üks ajakirjanik. Teisel etapil, mis käivitus
märtsi lõpus, akrediteeritakse ajakirjanikud
nimeliselt.

Sõit, majutus, viisad jne on väljaannete enda
organiseerida, teada on, et Venemaa Olümpia-
komitee pakub välja omapoolsed variandid.

Ees on kaks spordiajakirjanike
suurkogu

Maikuus toimub kaks rahvusvahelist spordia-
jakirjanike suursündmust, millest võtavad osa
ka Eesti spordiajakirjanikud.

Pärnu Postimehe spordiajakirjanik Enn Hallik
osaleb 23.-27. maini Rahvusvahelise Spordiaja-

kirjanike Liidu (AIPS) kongressil Torontos.
Spordiajakirjanike kongressi külastab ka ROK-i
president Juan Antonio Samaranch.

Põhjamaade Spordiajakirjanike Liidu kutsel
võtab vabakutseline spordiajakirjanik Virge
Anvelt osa Põhjamaade spordiajakirjanike konv-
erentsist Kopenhaagenis, mis toimub 8.-11.
maini.

Meie spordiajakirjanike osavõtt rahvusvahelis-
est suhtlusest saab teoks tänu Eesti
Kultuurkapitali kehakultuuri ja spordi sihtkapi-
tali toetusele.

ESAL-i liikmetele kliendikaardid

ESAL-i liikmed saavad AS-i Kolm Triipu
(kaubamärgi adidas maaletooja Eestis) ja reisi-
büroo Mainor Meelis kliendikaardid. AS KOlme
Triibu kliendikaardiga võib osta tavahinnast
soodsamalt adidase tooteid, Mainor Meelise
kliendikaardiga aga kasutada soodushinnaga
reisibüroo teenuseid.

Hinnaalanduse saamiseks tuleb adidase esin-
duskaupluses ja Mainor Meelise büroos esitada
ESAL-i liikmekaart, misjärel väljastatakse
kliendikaart. Soodustus kehtib ainult neile kau-
padele, mida müüakse adidase esinduskaup-
lustes. Hinnaalandus ei kehti juba eelnevalt
soodushinnaga pakutavatele toodetele. Samuti
ei kehti soodustus juba eelnevalt soodus-
hinnaga pakutavatele Mainor Meelise reisidele.

Eesti Spordiajakirjanike Liidu toetajad:

ROK-i täitevkomitee ja täiskogu istungite ajakava

9.-11. juuli 9.00-18.00 Täitevkomitee
13.-16. juuli 9.00-18.00 Täiskogu

9.-11. juuli 13.30 ja 18.30 Pressibriifingud
12. juuli 2008. OM-i kandidaatlinnade pressikonverentsid
13. juuli 18.00 2008. OM-i korraldajalinnade pressikonverents

14.-15. juuli 13.30 ja 18.30 Pressibriifingud
16. juuli ROK-i uue presidendi pressikonverents

Toimus seminar 
“Spordiinfo - info spordis”

5. aprillil toimus hotelli Pirita konverentsisaalis
Aegna seminar “Spordiinfo - info spordis”. Seminar
viidi läbi olümpiakomitee, spordi keskliidu ja
spordiajakirjanike liidu ühistööna.

Nagu pealkirigi ütleb, keskenduti seminaril info-
vahetusele spordis. Info rollist ühiskonnas ja
spordis kõneles Eesti Spordi Keskliidu peaspetsial-
ist Joe Noormets. Meediakonsultant Raul Rebane
käsitles oma ettekandes info tekkimist, tootmist ja
tarbimist. Eesti Sporditurunduse juhatuse esimehe
Sven Rannavälja ettekande teemaks oli info roll
spordiala müügis. Ajakirjanikest said sõna Posti-
mehe sporditoimetuse juhataja Andrus Nilk ja ETV
sporditoimetuse juhataja Marko Kaljuveer.
Infovahetust suurvõistlustel vahendas EOK avalike
suhete juht Sven Sommer. Kõneks oli veel veebi-
temaatika ja infovahetus alaliitude vaatenurgast.
Viimasest rääkis Eesti Orienteerumisliidu pea-
sekretär Ormar Lutsberg.

Seminarist võib pikemalt lugeda järgmisest Eesti
Spordi Infolehe numbrist.

Õppursportlased hakkavad saama
spordikoolitust

6. aprillil kirjutasid haridusminister Tõnis Lukas ja
Eesti Spordi Keskliidu esimees Andres Lipstok hari-
dusministeeriumi saalis alla koostöölepingule
õppursportlaste spordikoolituse programmide rea-
liseerimiseks 2001. aastal.

Koostööleping hõlmab 40 noorsportlase koolitust.
Nelja spordiala – sõudmise, tennise, ujumise ja
vehklemise Eesti koondvõistkondade järelkasvu
esindajad hakkavad saama spordikoolitust kaas-
aegsetes treeningtingimustes kvalifitseeritud
spordiõpetajate juhendamisel. Nimekamatest
õppursportlastest on programmi lülitatud tenni-
sistid Margit Rüütel, Mait Künnap ja Kaia Kanepi,
ujujad Natalia Hissamutdinova ja Elina Partõka jt. 

Spordikoolituse programmide elluviijateks on vas-
tavad spordialaliidud, kes tagavad kokkulepitud
tingimuste ja nõuete täitmise.

“Sõlmitav leping ja käivitatavad programmid on
samm edasi koostöös haridusministeeriumi,
kultuuriministeeriumi, spordi keskliidu, olümpia-
komitee ja sportlaste ühenduse vahel ühiste
eesmärkide realiseerimisel,” märkis EOK pea-
sekretär Toomas Tõnise.

EOA esseekonkursi võitjad selgunud 

1992. aastast alates on Rahvusvahelise Olümpia-
akadeemia noortesessioonidel Kreekas osalenud ka
Eesti esindajad,  kes eelnevalt on edukalt läbinud
Eesti Olümpiaakadeemia poolt korraldatava
olümpiateemalise esseekonkursi.

5. märtsil selgusid 2001. a. konkursi võitjad: 

Liia Kilp “Olümpism - osaline sotsialiseeru-
misprotsessis”

Heiki Sarapuu “Maailmas pole väikseid rahvaid”

Mõlemal noorel avaneb suvel võimalus sõita otse
olümpiamängude sünnikohta Olympiasse ROA
suvesessioonile. 

Meelis Juursoo

19.-20. märtsini külastas Eestit Soome spordia-
jakirjanike kümneliikmeline delegatsioon, mida
juhtis TUL-lehti peatoimetaja Mikko Karlsson.

Külalised said kokku Erki Noolega, spordiselts
Kalevi esindajatega ning tutvusid Saku
Suurhalli ehitusega.

Aset leidis ka kohtumine Eesti ja Soome
spordiajakirjanike vahel St Barbara hotellis asu-
vas Baieri Keldris. Arutati mitmeid koostöövõi-
malusi, külalisdelegatsiooni nimel lubas Soome
Spordiajakirjanike Liidu esimees Paul Lemström
esitada meie ajakirjanikele kutse osaleda mõnel
Soomes toimuval ajakirjanike koolitusel.
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ESAL-i esindajad kohtusid Soome kolleegidega
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Spordiklubi otsib sponsoreid tavaliselt
selleks, et tõsta oma võistkonna või
ürituse taset, käivitada uut projekti,
parandada sisemist töökorraldust või
klubi imagot. Oluline on teadvustada.
Need klubi jaoks väga olulised ees-
märgid ei paku sponsorile erilist huvi,
välja arvatud juhul, kui need aitavad
realiseerida ettevõtte toodangut.

Kõiki neid ettevõtteid, kes erinevate ressurssidega
liituvad klubitegevusega, võib kutsuda spon-
soriteks. Spondeerimine ei ole siiski sama asi kui
heategevus! Heategevus on ühesuunaline, spon-
deerimine aga vastastikuse mõjuga. Heategija ei
oota oma panuse eest endale kasu ning avalikkus
ei ole tema jaoks tähtis, kuid sponsorile küll. Spon-
deerimine põhineb (või vähemalt peaks) lepingul.

Igal klubil tuleb enne spondeerimise planeerimise
juurde asumist analüüsida klubi hetkeseisu ja eel-
dusi: tegevusmõte, eesmärgid, organisatsioon,
imago, tegevused, tooted/teenused, tegevus-

Spondeerimine klubis

2000. aasta sügisel asutati Tallinnas ainu-
laadne mittetulundusühing Spordi-
ürituste Korraldamise Klubi, mis viib moto
“Parema ja sportlikuma Eesti nimel“ all
läbi erinevaid spordiüritusi ning hakkab
lähitulevikus oma kogemusi pakkuma ka
spordialaliitudele ja -organisatsioonidele.

“Eestis ei ole eriti palju professionaalseid spordiüritusi
korraldavaid meeskondi, mistõttu taoliste ürituste
korralduse tase lonkab päris tugevasti,” selgitab MTÜ
Spordiürituste Korraldamise Klubi (SKK) tegevjuht
Mati Lilliallik. “Samas olid mitmed SKK meeskonda
kuuluvad töötajad varem tegelenud mitmete eri-
nevate spordiprojektidega, mistõttu pidasime õigeks
luua ühine struktuur. Sisuliselt võib öelda, et meie
tiim on tegutsenud 1999. aasta kevadest.”

SKK tegutseb mingi spordivõistluse korraldamisel
algusest lõpuni, alustades täpse tegevuskava
koostamise ning lõpetades autasustamistsere-
moonia organiseerimisega. Selle vahele mahub
töö sponsoritega, meediastrateegia koostamine,
võistluspaiga ettevalmistus jne.

Algavad koolitused

Lilliallik märgib, et SKK eesmärgiks ei ole mitte
niivõrd ürituste korraldamisega teenida kui korral-
dada kõrge kvaliteediga spordiüritusi, millega
suudetakse tõsta Eestis korraldatavate ürituste
üldist taset. “Professionaalsel meeskonnal on tule-

vikus head väljavaated, sest klient ehk üritusel
osaleja valib ikka paremini korraldatud ja hästi-
motiveeritud ürituse,” lisab ta.

Peagi tekib Eesti spordialaliitudel ja -organisat-
sioonidel võimalus saada SKK-lt võistluste ja üri-
tuste korraldamiseks koolitust. “Juba lähitulevikus
loodame selleks valmis olla, sest  koolitusele on
nõudlust,” ütleb aastaid suurvõistlusi korraldanud
Lilliallik. “Hea tulemuse saavutamiseks ei piisa sel-
lest, et korraldajatel on piisavalt vaba aega –
organisaatorid vajavad kogemusi kriisiolukordade
ja mitmete ootamatuste lahendamiseks. Senini ei
suuda paljud korraldajad oma üritusi tulemus-
likult reklaamida ning ei osata ka sponsoritega
suhelda.”

Meeskond peab olema efektiivne

Väga oluline on ka hästitöötava meeskonna
moodustamine, mille liikmetel peab olema suur
tahe teha head tööd. Lillialliku sõnul ei saa ürituste
korraldamisel alahinnata ühegi alalõigu tegevust.
Üritus on nii tugev kui tugev on nõrgim lüli. 

“Osaleja ei hinda kvaliteeti ainult ühe nüansi järgi,”
rõhutab ta. “Näiteks on korraldajatel hea reklaami-
kampaania ning osalejaid tuleb palju, aga toitlusta-
mine on korraldatud selliselt, et kolmandik külalistest
jääb tühja kõhuga. Sellisel juhul jääb üritusest kaja-
ma nende inimeste pettumused. Nüansse, millele
tähelepanu pöörata, on hästi palju!”

Spordiürituste Korraldamise Klubi rõhub kvaliteedile
Koostööprojektid 1999-2000:

Maijooks
mai 1999, 2000, koostöös Maiklubiga;
Nike Premier Cup jalgpallis
suvi 1999, 2000 koostöös Eesti Jalgpalli Liiduga;
Tartu Sügisjooks
sept. 1999, koostöös klubiga Tartu Maraton;
Nike Cup korvpallis
nov. 1999 – mai 2000 ja dets. 2000 – mai 2001, 
koostöös Eesti Koolispordiliiduga;
10-olümpiastarti
dets. 1999 – juuni 2000 ja jaan. – juuni 2001, 
koostöös Eesti Kergejõustikuliiduga;
Tartu Jooksumaraton
mai 2000, koostöös Tartu Maratoniga;
Rannajalgpalliturniir
juuli 2000, koostöös West-Spordiga.

Iseseisvad projektid 2000–2001:
Tallinna Sügisjooks, 
3. september 2000, Toetus Tallinna linnalt 50 000
krooni, kogu eelarve 1,7 miljonit, osales üle 2000
jooksja; 

Eesti Aeroobika Festival
Tallinna eeletapp, 27. nov. 2000 spordiklubis

Planet Sport
Rakvere eeletapp, 25. jaanuar 2001
Pärnu eeletapp, 3. veebr. 2001
Tartu eeletapp, 17. veebr. 2001
Finaaletapp: 10.-11. märts 2001 Tallinna

Spordihallis

piirkond, sportlik tase, publik, konkurendid, koos-
tööpartnerid, finantsid, sisemine ja välimine
infolevi, kajastatus meedias, suhted meediaga, jm.

Eduka spondeerimise planeerimiseks:

• Pange kokku mitu eri hinnaga paketti, et
saaksite pakkuda neid erineva tasemega
ettevõtetele.

• Määratlege alati eelnevalt, mitu eri hinnaga
paketti kavatsete müüa. 

• Andke kõikidele müüdavatele pakettidele
nimi ning looge logo.

• Piiritlege peasponsorite arv kõige rohkem
nelja-viiega. Suurem arv vähendab peaspon-
sorite mõttekust.

• Määratlege soodustused, mida pakute spon-
soritele.

• Haarake kõik sponsorid ühtsesse sponsorrühma.
• Kui kavatsete võtta spondeerimise vastu

kaubana või teenusena, peab olema see selge
enne kontakteerumist ettevõttega.

• Tehke nimekiri kõigist klubi kasutuses oleva-
test reklaamikohtadest ning otsustage see-
järel, millist nendest kasutate eri hinnaga
pakettides.

• Sponsorpaketi turuväärtusele (ettevõtte
seisukohalt) lisaks annab see, kui ettevõte
peab teiega koostööd heaks.

Raimo Nõu

Sponsorite seas on 
populaarne ürituse 
toetamine firmasümboolikat
kandvate meenetega.
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Joe Noormets
ESK peaspetsialist
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Rahvusvaheline Suusaliit (FIS) ei avalikusta
tänavusel põhja suusaalade MM-il võetud
enam kui 200 vereproovi tulemusi.

Lahtis võeti sportlastelt enam kui 200 vere-
proovi, et täiustada meetodit, mille abil on
võimalik avastada EPO-hormooni võimalikku
kasutamist.

Vereproovide andmine oli sportlaste jaoks va-
batahtlik ning nende tulemused hoiti salajas.

FIS-i murdmaasuusatamise komitee juht
Bengt-Erik Bengtsson ütles, et vereproovide
võtmine oli vajalik dopingutarvitajate paljas-
tamiseks tulevikus: “Testide tulemusi ei ava-
likustata. Need olid kodeeritud nii, et keegi
isegi ei tea, milliselt sportlaselt vereproovid
olid võetud,“ sõnas Bengtsson.

Varem oli Maailma Antidopingu Agentuuri
(WADA) soomlasest peasekretär Harri Syvä-
salmi nõudnud veretestide avalikustamist.

Kaks tänavu ametist lahkuvat presidenti:
Lennart Meri ja Juan Antonio Samaranch.

Kuidas tänada Samaranchi?

Šveitsi linnas Lausanne’s on puhkenud oota-
matu diskussioon, kuidas tänada eeloleval
suvel ametist lahkuvat Rahvusvahelise
Olümpiakomitee presidenti Juan Antonio
Samaranchi, kes on 20 aastat töötanud ka
Lausanne’s, kus asub ROK-i peakorter.

Kaua ringles kuulujutt, et 80-aastasele Sama-
ranchile tuleks anda linna aukodaniku nimetus.
Seda aga saab anda vaid linna seitsmeliikme-
line valitsus, mille liikmeist neli on vasak-
poolsete vaadetega. Selle neliku arvates ei saa
Samaranchile linna aukodaniku tiitlit anda,
kuna ta oli nooruspäevil seotud Hispaanias
Francisco Franco fašistliku valitsusega.

Nüüd on levinud arvamus, et Samaranchile
tuleks anda linna võti, milleks pole vaja lin-
navalitsuse otsust.

Samaranch ise on püüdnud vastuolusid
leevendada: “Ma pole kunagi taotlenud
Lausanne’i aukodanikuks saamist. Ma pole
kunagi midagi palunud ning seetõttu ka ei
oota midagi. Poliitiline taust on minevik. See,
mis juhtus aastakümneid tagasi Hispaanias,
on vaid hispaanlaste siseasi,” võttis Sama-
ranch oma seisukoha kokku.
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Rahvusvaheline Jalgpalliliit (FIFA) ähvardab
Kreekat rahvusvahelisest jalgpallielust väl-
jalülitamisega, kui Kreeka valitsus ei lõpeta
sekkumist oma maa jalgpalliellu.

Ennekõike tähendaks see, et Kreeka koondis
kõrvaldataks 2002. aasta MM-i valikmän-
gudest, kus Kreeka meeskond kuulub ühte
valikgruppi Soome, Saksamaa, Inglismaa ja
Albaaniaga.

Kreeka jalgpallis on probleeme kuhjaga.
Ennekõike on need vägivald staadionitel,
kokkuleppemängud, mängude külastatavuse
tunduv langemine ning jalgpallistaadionite
kehv seisukord. Neist asjaoludest on suuresti
tingitud ka lahkhelid Kreeka spordiministeeriu-
mi ja Kreeka Jalgpalliliidu (EPO) vahel.

Ministeerium on lubanud maa jalgpalli pääs-
ta sohuvajumise sündroomist, samas aga
sidunud jalgpalli poliitikaga. Ministeeriumi
ametnike arvates on Kreeka jalgpallielus suuri
puudusi, mis tuleks lahendada riiklikul
tasandil. Ennekõike puudutab see dopingkon-
trolli, kohtunike nimetamist mängudele ja
jalgpalliga seonduvaid hasartmänge.

FIFA peasekretär Michel Zen-Ruffinen saatis
EPO-le kirjaliku hoiatuse, kus muu hulgas on
kirjas: “FIFA on hoolikalt uurinud Kreeka jal-

gpallielu ning jõudnud järeldusele, et riigi
valitsus on minevikus korduvalt sekkunud
ning sekkub siiani EPO toimingutesse.”

FIFA arvates on Kreeka valitsuse ja EPO
lahkhelide peamiseks põhjuseks 1999. aastal
vastu võetud seadus, mille tühistamist nõuab
FIFA hiljemalt käesoleva aasta 25. aprilliks.

“Kui seadust selleks ajaks ei tühistata, eemal-
datakse EPO rahvusvahelisest jalgpallielust,”
seisab FIFA märgukirjas. Kreeka Jalgpalliliidu
eemaldamine FIFA-st tähendab seda, et lisaks
koondistele ei saa FIFA ja UEFA egiidi all
toimuvatel võistlustel osaleda ka Kreeka klu-
bimeeskonnad.

Kreeka valitsuse ametlikus kommentaaris
FIFA märgukirjale on öeldud, et valitsus pole
mingilgi määral sekkunud ega häirinud riigi
jalgpallielu: “Spordiministeerium otsib neile
probleemidele kiireimat võimalikku lahen-
dust, kuid ei saa lubada, et lahendus leitakse
enne suvekuid. Kui ministeeriumi tegevuska-
va valmib, konsulteeritakse neis küsimustes
kindlasti ka maa jalgpalliliiduga, enne kui
esitatakse tegevuskava riigi parlamendile
arutamiseks,” on märgitud kommentaaris.

Rahvusvaheline Jalgpalliliit ähvardab Kreekat MM-turnii-
rilt kõrvaldamisega

Rahvusvaheline Suusaliit ei avalikusta Lahti MMil võetud 
vereproovide tulemusi

Kogunud TOIVO TUKK
ETA
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ROK-i presidendiks viis kandidaati

Rahvusvahelise Olümpiakomitee presi-
dendiks kandideerivad Jacques Rogge
(Belgia), Anita DeFrantz (USA) ja Pal Schmitt
(Ungari), Kim Un-yong (Lõuna-Korea) ja Dick
Pound (Kanada).

Suur osa vaatlejatest on ennustanud, et val-
imiste lõppvooru jõuavad Rogge ja Kim. Mais
59-aastaseks saav arstiharidusega Rogge on
viimased kümme aastat juhtinud Euroopa
olümpiakomiteede ühendust. Kim omab
seevastu suurt kaalu Aasia ja Aafrika
spordiringkondades. Ehkki Dick Pound on

osalenud mitmetes ROK-i võtmestruktu-
urides (majandus, anti-doping), peetakse
tema nõrgaks küljeks väikest toetajaskonda.
DeFrantzi ja Schmitti võimalusi peetakse
marginaalseteks.

ROK-i praeguse juhi Juan Antonio
Samaranchi volitused lõpevad tänavu juulis.
Uus president valitakse ROK-i istungjärgul
10. juulil Moskvas.
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Eesti Spordiseltsi Kalev juubelipidustus-
tel, eriti nende avamisel on kandev osa
võimlejatel. Võimlemisel on Kalevis na-
gu Eestis üldse pikad traditsioonid. 

Viimased kümmekond aastat on võimlejaid ühen-
danud ja nende tegevusele kohati ka suuna and-
nud liikumine Kauni Rühiga Ellu. Algusest peale
ettevõtmisega seotud olnud Reet Malsroos on ka
traditsiooniliste festivalide üks korraldajaid koos
võimlemistreenerite klubiga “Katrek” ja “Kalevi”
võimlemisosakonnaga. Seekord esines Kalevi
Spordihallis 32 rühma, kokku 375 võimlejat.

Milleks festivalid? Malsroosi sõnutsi on festivalide
eesmärk võimlemise propageerimine ja emotsio-
naalsuse lisamine. Kogu Eesti võimlejaskonda
haaravad esinemised innustavad nii tegijaid kui

treenereid, annavad neile võimaluse võrrelda oma
rühma teistega. 

Kalevi peaspetsialist Aime Jaanimets lisab, et rüh-
male, mis pidevalt ühes saalis harjutab, on lausa
hädavajalik oma kava näidata. Neist põhimõtetest
Kalevi üheksakümnendate aastate algul lähtutigi.
Malsroos: “Kauni Rühiga Ellu lähtepunkt on liiku-
mine selleks, et inimesed oleks terved ja rühikad
ning näeksid head välja. Tervel ja hea väljanäge-
misega inimesel on suuremad eeldused elus läbi
lüüa. Selleks aga on vaja treenida”.

Tänavune festival oli eelmistest pisut erinev. Varem
on festival olnud aasta kokkuvõte, seekordset aga
võiks võrrelda stardipauguga Kalevi juubeli vii-
masele ettevalmistuse etapile. Alates märtsist on
Kalevi avapidustuste üldjuht Riina Voolpriit koos
Malsroosi ja teiste kavade üldjuhtidega “inspek-
teerinud” Paide, Narva, Sillamäe, Jõhvi, Rakvere,
Haapaslu, Tartu, Põlva, Võru ja Tõrva rühmasid.

Tööd jätkub veel aprilliks, mil peetakse järgmised
rühmade ülevaatused:

7. aprill kl 10 Paide Ühisgümnaasiumi saalis

kl 14 Põltsamaa Ühisgümnaasiumi saalis

kl 17 Jõgeva Ühisgümnaasiumi saalis

8. aprill kl 10 Viljandi Spordihoones

kl 14 Kilingi-Nõmme Gümnaasiumis

kl 16 Pärnu Koidula Gümnaasiumis

21. aprill kl. 10-19 Tallinnas Kalevi võimlas Pärnu
mnt. 41 (Tallinna Harju- ja Raplamaa võimlejad)

22. aprillil on ülevaatus Saaremaal. Kellaaeg ja
koht on veel lahtised.

Rein Kallasma
ESS Kalevi pressiesindaja

Need kolm suunda kuulutas Eesti Spordiseltsi Kalev esimees
Mart Siiman välja seltsi  volikogu korralisel koosolekul.

Noorus on tulevik,  spordiselts vajab noorendamist. Vanade kõrvale tuleb
rohkem võtta noori, vanu samal ajal mitte kõrvale lükates.

Spordibaasid ja nende  majandamine on seotud vastuoludega. Kalevi ülesanne
on majandada nii, et seltsi liikmed saaks baase kasutada soodustustega, aga
ka nii, et baasid oleks kättesaadavad mitte ainult jõukatele.

Peame ennast koomale tõmbama. Noortesport peab Kalevile jääma, jõulise-
malt peame arendama tervise- ja firmasporti.

Volikogu koosolek on osaliselt rutiinne üritus – peasekretär Rein-Vello Ojavere
ettekannete järel kinnitati möödunud aasta tegevuse aruanded, kuulati Ojavere
ülevaadet Kalevi 100. aastapäeva ettevalmistustest. Sõna võtsid veel Pärnu Kalevi
esimees Matti Killing ning Mootorispordi- ja Turismiklubi direktor Raido Rüütel.

Koosolekul kinnitati volikogu Kalevi üldkogule valitavate esindajate arv. Ja see
on oluline asi. Nimelt lõpevad selle aastaga Kalevi juhatuse volitused. Sügisel,
tõenäoliselt novembris, peavad rohkem kui 15 000 kalevlase esindajad valima
uue juhatuse ja uue esimehe. Ja veelgi tähtsam, vastu võtma uue programmi,
mida uus juhatus hakkab ellu viima. Muidugi tuleb tõsiselt analüüsida senise
programmi täitmist. Ja edasi otsustama, kas volikogu koosolekul esimehe

Võimlejad valmistuvad spordiselts Kalevi peoks

Kalevi märksõnad on noored,
spordibaasid, koomaletõmbumine

ESS Kalevi juhatus: seisavad vasakult Valdek Murd, Märt Mere, Charles
Vallmann, Jüri Ott, Ago Kalde, Lembit Nöps ja Mati Liim, istuvad
vasakult Rein-Vello Ojavere, Siiri Oviir, Mart Siimann ja Tõnu Murašev.
Pildilt puuduvad Jürgen Ligi, Aavo Põhjala ja Mati Ojandu.

poolt välja öeldud märksõnad on piisavad, kas on vaja ka teisi jne. Aga see
on juba uus jutt ja sellest saab rääkida pärast täiskogu tööd.

Seni aga ootavad kalevlased kõiki Kalev 100 mängudele juuni lõpus.

Rein Kallasma
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Konverents

Naine, sport, kultuur
Tallinna Rahvusraamatukogus

reedel, 18. mail 2001

Konverents otsib vastuseid küsimustele:

• Kuidas arendada sportimiskultuuri, mis
võimaldab ja väärtustab naise täielikku
osalemist spordi igas valdkonnas?

• Kes ja mida peaks tegema selleks, et eesti
naine oleks agaram liikuma?

Konverents on avatud kõigile, kes soovivad kaasa
mõelda ja sõna sekka öelda teemal naise koht
spordis ja spordi koht naise elus. Programm ja
osalemistingimused leiab interneti-aadressilt
www.Maiklubi.ee

Konverentsil pannakse alus koostöövõrgustikule
Naised ja sport Eestis. Konverentsi “Naine, sport,
kultuur” toetab Põhjamaade Ministrite Nõukogu.
Osavõtupaketti kuulub soodustusega osalemine
Maijooksul. 

Näitus

Tartus avati näitus 
olümpiamängude maskottidest

7. märtsil avati Tartu mänguasjamuuseumi
õuemajas näitus “Olümpiamaskotid”, kus lisaks
olümpiamaskottidele saab näha ka
paraolümpiamängude ning maail-
mameistrivõistluste õnnetoojaid.

Enamik näitusel eksponeeritud viimaste küm-
nendite suurmängude maskottidest kuulub
Eesti sportlastele või spordiga seotud isikutele.
Teiste seas on välja pandud ka kunstiasjatun-
djate poolt kõigi aegade parimateks olümpia-
maskottideks hinnatud Barcelona suvemän-
gude maskott kutsikas Cobi ja paraolümpia-
mängude maskott kätetu tütarlaps Petra.

Näitus kestab 6. maini ning on avatud täien-
dustele.

Kristel Rattus, teadur

Tartu mänguasjamuuseum asub Lai 1, tel 361
550 ja 050 82 536. Lahti K-P kell 11-18. 

Toimus Eesti Mälumänguliidu 
esindusüritus
Eesti Mälumänguliidu esindusürituse Eesti Maakilb
võitis 51 võistkonna seast Keila linn (Jüri Nessel,
Jaan Loide, Hillar Nahkmann, Kuldev Ploom) 68
punktiga.

Järgnesid Kadrina 66 ja Anija 61 punktiga.

Tenno Sivadi, Eesti Mälumänguliit

Liikumine Naised ja Sport
kogub hoogu

23.märtsil Pirgu mõisas peetud ümarlauanõupi-
damisel arutlesid 20 ärksa meelega ja teotahtelist
naist selle üle, kuidas ja missuguste konkreetsete
ettevõtmiste kaudu kõige tulemuslikumalt aren-
dada sportimiskultuuri, mis võimaldab ja väär-
tustab naise täielikku osalemist spordi igas vald-
konnas. Oma kogemusi, ideid ja häid nippe sugu-
devahelise tasakaalu saavutamiseks spordis
tutvustasid Soome Naised ja Sport eestvedajad
Birgitta Kervinen ja Pirjo Puskala.

Leiti, et Eestis on esmatähtis muuta mõtteviisi ja
sotsiaalseid norme, mis on üks olulisemaid barjääre
naise liikumisaktiivsuse suurendamisel. Esimene
kaalukas samm, mille eest liikumine tahab seista on
Helsingis toimunud konverentsi “Euroopa naised ja
sport” lõppdokumendi  Helsinki Spirit 2000 ratifit-
seerimine. Plaanis on luua kõiki maakondi, organ-
istasioone ja huvigruppe ühendav koostöövõr-
gustik, selle loomiseks kutsutakse 18. mail kokku
vabariiklik konverents “Naine, sport, kultuur” ning
osaletakse päev hiljem üheskoos 14. Maijooksul.

Harjumaa omavalitsustöötajad
sportimas
Harjumaa Spordiliidu ja Harjumaa Omavalitsuste
Liidu ühise ettevõtmisena peeti Pirital Harjumaa
linna- ja vallavalitsustöötajate ning nende liik-
mete spordipäev.

Kavas oli neli spordiala: tennise paarismäng, kus
osalesid vallavanem või linnapea koos volikogu
esimehega; naispaarismäng sulgpallis; 1000 m
meeskonnasõit sõudeergomeetril ning bowlingu
võistkonnavõistlus.

“Peaeesmärgiks ei olnud mitte tipptulemuste
tagaajamine vaid sportliku tegevusega oma linna
ja vallarahvale hea eeskuju näitamine,” märkis
maakonna spordinõunik Kalju Tiik.

16 omavalitsusest osutus sportlikumaks Aegviidu
vald, kus peetakse järgmise aasta Harjumaa oma-
valitsustegelaste talispordipäev.

Kalevi ajalugu kaante vahele
“Koguteos Kalev 100 tuleb
kaheosaline” – seda kolme aasta
tagust väidet ei võetud vist küll
eriti tõsiselt. Olid ju kaks eelmist
katset seltsi 90. ja 95. aastapäe-
va eel ebaõnnetunud. 

Nüüd on kindel: spordiajakirjanikud ja -ajaloolased
Eugen Piisang ja Juhan Maidlo, kes osutusid pro-
jekti eetsvedajaiks ja täideviijaiks, on oma mahukat
tööd lõpetamas. Raamat “Kalev läbi sajandi” on
jõudmas trükikotta ILO-Print ja peaks aprilli lõpuks
kõigile huvilistele olema kättesaadav.

Raamatu esimene osa – 354 lehekülge ja 170 fotot
– hõlmab ajavahemikku 1900–1944. Sellesse
mahub tagasivaade spordihuvi tärkamisele Eesti-
maal ja eestistuvas kubermangukeskuses Tallinnas.
Kalevi nime esmakuulutajad olid raskejõustiklased
Tallinnas, veelgi edukamalt tegid seda enne
Esimest maailmasõda kergejõustiklased.

Raamat kirjutab Kalevlaste malevast, kes tõttas
appi Tallinnas lähistele taandunud eesti polkudele,
ja kellest sai sangarluse eeskuju meie rahvale
omariikluse toonud Vabadussõjas.

Kalevlaste eestvedamisel kutsuti ellu Eesti spordi
juhtorganisatsioonid, võideldi välja osalemisõigus
olümpiamängudel. Kalevlased olid nende hulgas,
kes teadvustasid eesti sporti kõikvõimalikel
rahvusvahelistel võistlustel kodust kaugemal.

Eesti Vabariigi annekteerimine N. Liidu poolt
tähendas Kalevi kustutamist spordiorganisat-
sioonide nimekirjast.

Koguteose esimene osa lõpetab põgus ülevaade
viiskümmend aastat mahavaigitud ajast meie
spordis. Nimelt eksisteeris Saksa okupatsiooni ajal
Eestis - Tallinnas, Tartus, Pärnus ja Rakveres Kalevi
nimeliste seltside tegevus.

Praegu valmistavad Eugen Piisang ja Juhahn
Maidlo raamatu teist osa (1944-2001) üle andma
kirjastusele.

Nii et läheneva juubeli puhul saab Kalev oma
ajaloo lõpuks raamatukaante vahele.

Rein KallasmaÕppursportlased hakkavad
saama spordikoolitust
6. aprillil kirjutasid haridusminister Tõnis Lukas ja
Eesti Spordi Keskliidu esimees Andres Lipstok
haridusministeeriumi saalis alla koostöölepingule
õppursportlaste spordikoolituse programmide
realiseerimiseks 2001. aastal.

Koostööleping hõlmab 40 noorsportlase koolitust.
Nelja spordiala – sõudmise, tennise, ujumise ja
vehklemise Eesti koondvõistkondade järelkasvu
esindajad hakkavad saama spordikoolitust kaasaeg-
setes treeningtingimustes kvalifitseeritud spordi-
õpetajate juhendamisel. Nimekamatest õppursport-
lastest on programmi lülitatud tennisistid Margit
Rüütel, Mait Künnap ja Kaia Kanepi, ujujad Natalia
Hissamutdinova ja Elina Partõka jt. 

Spordikoolituse programmide elluviijateks on vas-
tavad spordialaliidud, kes tagavad kokkulepitud
tingimuste ja nõuete täitmise.

“Sõlmitav leping ja käivitatavad programmid on
samm edasi koostöös haridusministeeriumi, kultu-
uriministeeriumi, spordi keskliidu, olümpiakomitee
ja sportlaste ühenduse vahel ühiste eesmärkide rea-
liseerimisel,” märkis EOK peasekretär Toomas Tõnise.
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Tallinnas toimub 
esinduslik tenniseturniir
Juuni alguses toimub Kadrioru tennisekeskuses
naiste profitenniseturniir Sampo Open. 

Kuuendat korda peetava turniiri auhinnafond on
25 000 USA dollarit ehk 2,5 korda varasemast
rohkem.

“Auhinnafondi suurendati, sest Eesti naistennisis-
tide tase on varasemaga võrreldes oluliselt tõus-
nud, 10 000 dollari turniiridel pole neil enam
otstarbekas mängida,” ütles turniiri vanemkohtu-
nik Margus Uba. “25 000 dollariline turniir toob
kohale oluliselt kõrgema klassiga välismängijad,
kuid maailma tippmängijaid pole siiski Tallinna
oodata,” lisas ta.

Turniiril peaks võistlema kogu Eesti paremik,
nende seas ka mulluse turniiri kaks finalisti Kaia
Kanepi ja Margit Rüütel. Eestlannadest pääseb
tänu oma maailma edetabeli kohaga otse põhi-
turniirile vaid Maret Ani, ülejäänud peavad läbima
kvalifikatsiooniturniiri. Lisaks on võistluste korral-
dajal kasutada kolm wild card’i. 

Kvalifikatsiooniturniir toimub 9.-11. juunini, põhi-
turniir peetakse 12.-17. juunini.
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Palju õnne! Spordikalender
1.04-2.04 murdmaasuusatamine: Eesti MV, Kääriku
3.04 korvpall: naiste meistriliiga finaal 1. voor 
4.04 võrkpall: Eesti MV finaal N, 
5.04 korvpall: naiste meistriliiga finaal 2. voor 
5.04 võrkpall: Eesti MV finaal M, 
6.04-7.04 vehklemine: Coppa de Brasil N GP, Rio de Janeiro
6.04-8.04 käsipall: Balti liiga IV etapp M, Riia
6.04-8.04 korvpall: A kl. P,T I ja II liiga F, Tartu
7.04 korvpall: naiste meistriliiga finaal 3. voor 
7.04 ratsutamise takistussõit: Eesti noorte KV, Heimtali
7.04 sambo: Eesti MV, Tallinn
7.04 lestaujumine: Eesti MV noortele, K-Järve
7.04-8.04 saalibändi: VII Eesti meistrivõistluste poolfinaalid, Tallinn
7.04-8.04 riistvõimlemine: Eesti lahtised KV, K.- Järve
7.04-8.04 lauatennis: Balti MV
7.04-8.04 võrkpall: Eesti MV finaal M + N 
7.04-8.04 64 r. kabe: Eesti MV kadettidele, finaal, Maardu
7.04-8.04 ujumine: Tallinna rahvusvahelised meisterujumise MV, Tallinn
7.04-8.04 kreeka-rooma maadlus: Rahv. turniir jun. Petko Sirakov, Sofia
7.04-8.04 vabamaadlus: Rahv. turniir jun. Petko Sirakov, Sofia
7.04-8.04 kreeka-rooma: Rahv. turniir Vehbi Emre, Izmir
8.04 jalgrattasport: Tour des Flanders 
9.04 korvpall: naiste meistriliiga finaal 4. voor 
9.04-16.04 vehklemine: MM juunioridele ja kadettidele M+N, Gdansk

12.04 korvpall: naiste meistriliiga finaal 5. voor
12.04 sumo: Sumo Giants of the World Clash, Auckland
12.04-16.04 ratsustamise takistussõit: MK finaal, Göteborg
13.04 lauatennis: Eesti -Soome naiste ühisliiga, IV Tallinn
13.04 lauatennis: Eesti -Soome maavõistlus, Tallinn
13.04-15.04 Ratsutamine: Balti matš, Niitvälja
13.04-15.04 poks: Eesti MV juunioridele, Narva
14.04 male: Eesti välkmale MV (täisk. ja noored), Maardu
14.04-15.04 iluvõimlemine: klubide KV, Tallinn
14.04-15.04 T/S/DT, laskmine: Eesti KV, Männiku
14.04-22.04 jäähoki: MM I divisjon, Ljubljana
15.04 jalgrattasport: Pariis - Roubaix 
15.04-16.04 sõudmine: 24. rahvusv. Kevadregatt, Gent
19.04-22.04 vabamaadlus: Euroopa meistrivõistlused, Varssavi
20.04-22.04 korvpall: PA (s. 1983-84) finaal 
20.04-22.04 korvpall: TA (s. 1983-84) finaal
20.04-22.04 võrkpall: A kl. MV finaal P, Pärnu
20.04-22.04 poks: rahvusv. turniir Olümpiakinnas, Tartu
20.04-22.04 käsipall: EMV finaali 3.-5. mäng M, 
20.04-22.04 käsipall: EMV 3. koha 3.-5. Mäng M,  
20.04-22.04 kreeka-rooma: Georg Lurichi mälestusvõistlused, K-Järve
20.04-21.04 vehklemine: Heidenheimi karikas M, Heidenheim
21.04 ratsutamise koolisõit: EKV juuniorid, Tondi
21.04 tõstmine: Eesti MV, Tartu
21.04 kabe: ESVL võistkondlikud MV, Viljandi
21.04-22.04 sõudmine: Emajõe KV, Tartu
21.04-22.04 aerutamine: Tartu Kevadregatt, Tartu
21.04-22.04 orienteerumine: XLII Jüriöö jooks, Tõstamaa
21.04-22.04 saalibändi: VI Eesti karikavõistlused, Jõgeva
21.04-22.04 iluvõimlemine: Eesti MV, Tallinn
21.04-22.04 poks: Eesti MV üliõpilastele, Tartu
21.04-22.04 sulgpall: EASL meistrivõistlused, Tartu
21.04-22.04 kickboxing: Eesti MV (low, semi) sen., Tallinn
21.04-23.04 võrkpall: A kl MV finaal T, Pärnu
22.04 kergejõustik: 55. Rabajooks (6,3 km), Pääsküla
22.04 male: Lembit Olli mälestusturniir kiirmales, Tallinn
23.04-6.05 lauatennis: MM, Osaka
24.04 korvpall: meeste meistriliiga 1/2 fin. 1. voor 
24.04-29.04 tõstmine: EM, Trencin
26.04 korvpall: meeste meistriliiga 1/2 fin. 2. voor 
27.04-28.04 sõudmine: MK I etapp, Princeton
28.04 kergejõustik: Eesti murdmaajooksu MV, Elva
28.04 korvpall: meeste meistriliiga 1/2 fin. 3. voor 
28.04 sõudmine: EPMÜ - TÜ Matsh, Tartu
28.04 saalibändi: VII Eesti meistrivõistluste finaalid, Jõgeva
28.04 jalgrattasport: Viljandi tänavasõit/Eesti MV I etapp, Viljandi
28.04-29.04 laskmine: rahv. vah. Heli Rassi mälestusvõistlused, Elva
28.04-29.04 võrkpall: B kl. SKV finaal T, Tallinn
28.04-29.04 käsipall: EMV finaali 6.-7. mäng M 
28.04-29.04 vehklemine: Berni Karikas M, Bern
28.04-29.04 kreeka-rooma: Eesti meistrivõistlused juunioridele, Tartu
28.04-29.04 kreeka-rooma: rahvusvaheline turniir kad. Vasil Illiev
28.04-9.05 laskmine: MM jahilaskmises, Kairo
29.04 kulturism: Eesti KV, Pärnu
29.04 saalibändi: VII Eesti meistrivõistluste finaalid, Tallinn
29.04 rühmvõimlemine: Eesti MV, Tallinn
29.04 jalgrattasport: Pärnu 42. tänavasõit/EMV II etapp, Pärnu
30.04-10.05 male: Eesti MV M+N, Tallinn
01.05 korvpall: meeste meistriliiga 1/2 fin. 4. voor, 
02.05-7.05 vabamaadlus: rahv. turniir jun. Nategh Nouri karikale, Mazanderan
02.05-8.05 vabamaadlus: Simon Bolivari karikas, Maracaibo
02.05-8.05 kreeka-rooma maadlus: Simon Bolivari karikas, Maracaibo
03.05-3.05 korvpall: meeste meistriliiga 1/2 fin. 5. voor, 
03.05-6.05 kreeka-rooma maadlus: Euroopa meistrivõistlused, Antalaya
03.05-7.05 Sambo: EM 
04.05-6.05 karate: EM seenioridele, Varna
05.05-5.05 korvpall: Meeste meistriliiga finaal 1. voor 
05.05-5.05 murdmaajooks: ESVL MV N - 35 - 70, M-40-75, Rakvere
05.05 aerutamine: Narva regatt EKV 1/2 etapp. 200, 5000, Narva
05.05 vehklemine: Coupe de Göteborg N, Göteborg

Ruudi Toomsalu 2. aprill EOK auliige
Jüri Talu 65 2. aprill Eesti Laskurliit – peasekretär
Mati Pääsuke 2. aprill TÜ Spordibioloogia instituut – juhataja
Mare Vooglaid 2. aprill Tallinna “Kalevi” Spordikool – direktor
Enn Tasalain 5. aprill Pärnu MV kultuuriosakond – spordinõunik
Eve End 40 5. aprill Eesti Võistlustantsu Liit – president
Piret Niglas 5. aprill Olümpialane – suusatamine 1992, 1994
Indrek Tobreluts 25 5. aprill Olümpialane – laskesuusatamine 1998
Aleksei Budõlin 25 5. aprill Olümpialane – judo 2000
Andres Erm 6. aprill Eesti Moodsa Viievõistluse Liit – president
Ain Järvesaar 8. aprill Eesti Amburite Liit – peasekretär
Erlend Teemägi 10. aprill Spordiajakirjanik
Mart Tarmak 10. aprill Eesti Jalgpalli Liit – asepresident, EOK liige
Inna Rose 10. aprill Olümpialane – laskmine 1992
Viktor Zuikov 10. aprill Olümpialane – vehklemine 1992
Arvo Hiller 11. aprill Eesti Allveespordi Liit – president
Taimu Viir 65 13. aprill Eesti Tõsteliit – peasekretär, EOK liige
Mati Poom 15. aprill Eesti Spordi Keskliit – projektijuht
Meelis Loit 30 15. aprill Olümpialane – vehklemine 1996, 2000
Erich Petrovits 16. aprill Eesti Sumoliit – asepresident
Anu Kaljurand 16. aprill Olümpialane – kergejõustik 1992
Monica Lehtpuu 17. aprill Eesti Autospordi Liit – pearaamatupidaja
Igor Solopov 40 17. aprill Olümpialane – lauatennis 1992
Tiina Beljajeva 17. aprill Eesti Akadeemiline Spordiliit – arendusjuht
Tambet Pikkor 17. aprill Olümpialane – suusatamise 2-võistlus 1998
Jaak Lipso 18. aprill Olümpialane – korvpall 1964, 1968
Ilmar Raud 18. aprill Spordiselts “Kalev” spordihall – direktor
Gunnar Hololei 19. aprill Teenekas spordiajakirjanik
Jaan Jürine 55 19. aprill Spordiajakirjanik
Riho Rannikmaa 19. aprill Eesti Sumoliit – peasekretär
Henn Vallimäe 19. aprill Eesti Võrkpalli Föderatsioon - peasekretär
Peep Aru 20. aprill Eesti Maaspordi Liit “Jõud” – esimees
Armin Mutle 20. aprill Eesti Ratsaspordi Liit – peasekretär
Laine Erik-Kallas 21. aprill Olümpialane – kergejõustik 1964, 1968
Imre Taveter 21. aprill Olümpialane – purjetamine 2000
Indrek Pertelson 30 21. aprill Olümpialane – judo ‘92, ‘96, 2000, EOK liige
Donatas Narmont 35 22. aprill Sporditäht – väljaandja
Priit Pallo 24. aprill Eesti Autospordi Liit – peasekretär
Andrus Ahi 25. aprill Eesti Jäähokiföderatsioon – peaspetsialist
Aleksander Tšutšelov 26. aprill Olümpialane – purjetamine 1960
Krista Lepik 26. aprill Olümpialane – laskesuusatamine 1992, 1994
Tõnu Tõniste 26. aprill Olümpialane – purjetamine ‘98, ‘92, ‘96, 2000
Toomas Tõniste 26. aprill Olümpialane – purjetamine ‘98, ‘92, ‘96, 2000
Tõnu Kastan 26. aprill Eesti Käsipalli Liit – peasekretär
Aleksander Tšikin 27. aprill Teenekas kergejõustikutreener
Riho Suun 27. aprill Olümpialane – jalgrattasport 1988
Jana Kuura 28. aprill Eesti Uisuliit – vastutav sekretär
Alar Põllu 29. aprill Eesti Shotokan Karate-do Ass. – tegevdir.
Riho Uuring 29. aprill Eesti Veemoto Liit – asepresident
Jaan Tults 55 30. aprill Eesti Sõudeliit – peasekretär
Tõnu Lepik 55 1. mai Olümpialane – kergejõustik 1968
Madis Lepajõe 1. mai HM asekantsler, Eesti Spordi Nõukogu liige
Ants Põldoja 1. mai Spordiajakirjanik
Kadri Kurve 2. mai HM noorsoo ja huvihariduse osak. – peaekspert
Ants Veetõusme 3. mai Eesti Vehklemisliit – president, EOK liige
Toomas Kleesment 35 3. mai Eesti Ujumisliit – peasekretär
Jaan Ahi 65 5. mai Eesti Jäähokiföd. – peasekretär, EOK liige
John Slade 5. mai Eesti Ragbiföderatsioon – president
Toomas Vilosius 50 5. mai Eesti Paraolümpiakomitee – president
Cardo Remmel 5. mai EOK liige

KALEV 100 võistluste ja ürituste kava
Jätkuvad jaanuaris alanud õpilaste joonistuste ja esseede
võistlused, samuti veteranide korvpalli meistrivõistlused.

Aprillikuu plaan

1. aprill kl 13 ESS Kalev lahtised MV rühmvõimlemises
Kalevi Spordihall

apr. – juuni Rändnäitus KALEV – 100 (Baasid Tallinnas)
20. aprill kl 11 Ajalookonverents teemal:

“Kultuur spordis – sport kultuuris”
Rahvusraamatukogu

20. aprill kl 18 Eesti Spordiseltsi Kalev spordiveteranide  
aktus-kontsert KALEV 100 (Mustpeade Maja)

28. aprill Tervisekäimine (Nõmme Spordikeskus)



Selle valikuga delegeeritakse valitutele õigus
kehtestada tegutsemise raamistik ja normid,
otsustada ühiste ressursside kasutamise,
valikute tegemise ja tegevjuhtimise korral-
damise üle. Kui valitud ootusi ei täida,
antakse järgmistel valimistel hääl teistele.

Spordis on toime-
mehhanismid sarnased

Kui inimene soovib tegeleda hommikuse
sörkjooksuga või rattasõiduga, siis sõltub see
tema enese tahtmisest ja vajalikust
hädapärasest varustusest. Kui ta ei tunne
vajadust selleks tegevuseks kellegi teisega
ühineda, on see tema loomulik õigus, samu-
ti kui õigus ühineda teiste samasuguste

kommentaar

Aeg: 1980-ndate lõpp.
Valik: Kas jätkata tsentraliseeritud
ja riiklikult planeeritud, juhitud ning
korraldatud spordimudeliga või
(taas-)alustada inimeste vabal alga-
tusel, huvil ja ühinemisel baseeruva
organisatsiooniga?

Otsustati: 1989. aasta lõpus II Eesti
Spordikongressil demokraatliku
spordikorralduse kasuks.

Aeg: 1990-ndate esimene pool.
Valik: Kas riik ja kohalikud omava-
litsused finantseerivad spordiorga-
nisatsioone sarnaselt oma asutuste-
ga või toetavad nende tegevust ja
ettevõtmisi kirjutamata ette kuluar-
tikleid ja -detaile.

Otsustati: Valik tehti spordiorga-
nisatsioonide ettepanekul rahandus-
ministeeriumi poolt toetamise
kasuks, see kajastub ka spordi-
seaduses ja Eesti Spordi Hartas.

Aeg: 1980-ndate lõpp.
Valik: Kas spordikorralduses hakkab
domineerima ametkondlik, territori-
aalne või spordikeskne liin?

Otsustati: 1989. aasta lõpus II Eesti
Spordikongressil spordikeskse
spordimudeli kasuks.

1989 1990  1991  1992  1993  1994 1995  1996  1997  1998  1999 2000  2001  2002  2003  2004

Aeg: 1980-ndate lõpp.
Valik: Kas integreeruda rahvusvahe-
lisse spordiliikumisse ja selliste struk-
tuuridega, millised on mõistetavad
teiste riikide ja rahvusvaheliste or-
ganisatsioonide poolt või jääda N.
Liidu spordiorganisatsioonidega liitu?

Otsustati: 1989. aasta jaanuaris
Eesti olümpiakonverentsil esimese
mudeli poolt, taastati EOK tegevus.

Aeg: 1990-ndate esimene pool.
Valik: Kas riik ja kohalikud omavalit-
sused on ise sporditegevuse korral-
dajaks või eelkõige eelduste ja tingi-
muste loojaiks spordiorganisatsioo-
nidele?

Otsustati: Lõplikult 1994. aasta III
Eesti Spordikongressil ja fikseeriti
Eesti Spordi Hartas ning hiljem ka
spordiseaduses. Selle kohaselt on
spordiorganisatsioonid – klubid ja
liidud – sporditegevuse korraldajad.

Aeg: 1990-ndate teine pool.
Valik: Eeldusel, et laste ja noorte
sporditegevus on avalikes huvides
osutatav teenus, ja selle toimimisest
on kohalikud omavalitsused huvi-
tatud, kas seda teenust peaks osutama
kohaliku omavalitsuse asutus – spor-
dikool – või tellitakse see partneritelt,
spordiklubidelt ja eraõigusliku juri-
idilise isiku spordikoolidelt kokkulepi-
tud kriteeriumide ja tasu alusel.

Otsustati: Valik teenuse tellimuse
kohta on tehtud mitmes linnas ning
eeldatavasti jõuavad taolise valikuni
kõik kohalikud omavalitsused.

Aeg: 2000. aasta.
Valik: Kas riik peab üleval
spordikallakuga eliitkooli – ESG-d –
või korraldab lõppeesmärgi saavu-
tamiseks konkursi ja ostab seda
teenust parimalt pakkujalt?

Otsustati: Valik tehti spordiorgan-
isatsioonide ettepanekul haridus-
ministeeriumi poolt Audentese
spordikoolilt teenuse ostmise kasuks.

Spordipoliitikast

Alustame üldisest

Poliitika tähendab otsustamist ja valikute
tegemist. Lihtsustatud kujul tuleks valida
must-valgel skaalal, otsustada kahe valiku
vahel. Tegelikult on valikuvõimalusi alati
enam, värve ja varjundeid rohkem kui kaks.

Oluline on samuti, kes on otsustajad ja
valikute langetajad. Parlamentaarses riigis,
kus järgitakse demokraatia põhimõtteid,
valivad hääleõiguslikud isikud esinduskogu.

huvide ja eesmärkidega inimestega. See
hommikune rattasõitja saab oma arvamust,
näiteks kas või rattateede osas, avaldada ja
linnalt turvaliste rattateede ehitamist paluda
kui tavaline valija, üks hääl kümnete tuhan-
dete hulgas.

Kui mitmed inimesed soovivad tegeleda
mingi sportliku tegevusega koos, siis lepi-
takse kokku huvidele sobiv kord. Seega keht-
estatakse kas suuliselt või kirjalikult oma
huvidest lähtuvalt mängureeglid.

Vahel piisab suulisest kokkuleppest, vahel
tuleb sõlmida tunduvalt täpsemad reeglid ja
jaotada ülesanded. Viimasel juhul ongi tege-
mist klubiga, põhikirja, valitud ametite ja eel-
arvega, mis tegutseb ühiselt kokkulepitud
reeglite järgi.

Kui selliseid klubisid on enam ja nad tahavad
omavahel mõõtu võtta, ühinetakse spordiala
liiduks. Ja samuti nagu klubis kehtestati
reeglid, kehtestavad huvitatud klubid ühiselt
reeglid liidu jaoks.

Nii aina edasi: liidud ühinevad rahvuslikuks
keskliiduks, et koos paremini oma huvide
eest seista ja ühiselt riigi tasandil otsustajaid
mõjutada ning koos ja teineteist täiendades
ühiseid huve realiseerida; liidud ühinevad
rahvusvaheliste spordiliitudega, et võistelda,
suhelda ja areneda.

Kõigil neil näidetel on üks läbiv joon –
spordist huvitatud inimesed on ühinenud ja
loonud oma riigi seadusi ning käitumis-
norme järgides ühised reeglid, mida kohus-
tutakse täitma. Sport loob endale reeglid,
õigem oleks öelda – organiseerunud spordi-
liikumine loob endale reeglid.

Ühinenud inimesed on suur jõud. Nende
soovide arvestamine ning aktiivsusele ja
tegevusele innustamine riigile ja omavalit-
sustele olulistes suundades näitabki otsusta-
jate teadmisi, tarkust ja ettenägelikkust.
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Spordipoliitika on irriteeriv teema. Asja-
tundjaid palju, tulemused sageli vaiel-
davad. Leian siiski, et spordipoliitikast peab
rääkima, arvamuste paljusus viib asja edasi.
Kõigepealt peaks selgeks tegema põhilised
lähtekohad.

Eesti spordiga seotud probleemid ja nende lahendused
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Eesti sport vajab kiireks edasijõudmiseks selget
spordipoliitikat ja prioriteete. 

Olulisemad otsused

Viimase kümne aasta kõige olulisem
riigipoolne spordiga seotud poliitiline otsus
seisnebki spordiorganisatsioonide õiguste
tunnustamises luua oma liikmeskonna tar-
beks reeglid, mille täitmine on ka avalikes
huvides ning toetada spordiliikumise isere-
guleerimis- ja otsustamisvõimet.

Ent meie spordiliikumise arengut viimasel
kümnendil enim takistav põhjus on meis
enestes. See seisneb paljuski sisseharjunud
mõtteviisis, et “keegi teine peab meie eest
otsustama, seega ka vastutama”. Oodatakse
pigem käske ja korraldusi, kokkuvõtteid ja
järeldusi teiste poolt, n-ö “ülevalt” kui vae-
vutakse ise analüüsima, planeerima, ette-
panekuid tegema ja otsustama. Nii on har-
junum ja lihtsam ning pealekauba saab alati
viidata otsustajatele, kes on kas lollid või
omakasupüüdlikud ning kõigele lisaks hoia-
vad oma toolist iga hinna eest kinni.

Tuttav lugu? Ja mitte ainult spordiga seon-
duvates asjades!

Proovisin must-valgel skaalal meelde tuleta-
da, millised olulisemad valikud me oma
spordiliikumises oleme teinud, kas need on
olnud õiged ning kuidas on need ellu viidud?
Tulemus on näha loo juures olevast tabelist.

Kas uus spordipoliitika?

Uue sajandi alul on taas tõstatatud vajadus
selge spordipoliitika ja selgete prioriteetide
järele.

Põhimõtteliselt on see õige soov, aga kes on
otsustaja ja valikute tegija? Kas ootame
spordipoliitikat “ülevalt poolt” või on
spordiorganisatsioonid piisavalt tugevad

voolima oma kogemusi, aktiivsust ja soove
ühiseks spordipoliitikaks?

Kui uus ja selge spordipoliitika tähendab ai-
nult püüdu jagada riigieelarveline toetus 10
või 15 spordialaliidu vahel, siis on kõlav
pealkiri ja tegelik sisu karjuvas vastuolus. Ma
ei tahaks küll toetusraha jagamisele kes-
kenduda, kuid siin on nii teistes riikides kui
meil juurdunud järgmised põhimõtted:

1. Riigi toetusega tunnustatakse liidu tege-
vust ja luuakse eeldused põhikirjalise rolli
täitmiseks avalikes huvides;

2. Toetust saavad liidud, kelle tegevus
vastab seaduses sätestatule või selleks
kehtestatud korrale;

3. Toetus liitudele on erinev nagu on erinev
ka liitude tegevus spordiala harrastatuse
ja saavutuslikkuse tagamisel, osalemisel
rahvusvahelises spordiliikumises.

Toetus on erinev, kuid samas on kõigil lii-
tudel, kes vastavad selleks seatud kriteeriu-
midele, õigus saada toetust.

Raha rahaks, kuid me ei tohiks selgete tege-
vussuundade mahamärkimisel keerata
ennast kinni ainult rahajagamise raginasse!

Tuleb võtta selged suunad
Kõigepealt tuleb luua koostöö ja partnerlus
igal tasandil, alustades määravamast koha-
likest omavalitsustest ja klubidest ning
lõpetades üleriigilise tasandiga, kus koostöö-
partnerid on riik kultuuriministeeriumi näol
ja spordiorganisatsioonide ühendused Eesti
Spordi Keskliit ning Eesti Olümpiakomitee.

Näen selges spordipoliitikas järgmiseid
eesmärke, mida koostatakse ja realiseeritakse
ühiselt:

• Inimeste tugevam tervis, pikem eluiga,
kõrgem töövõime ehk sportlik tegevus kui
vorm selle saavutamiseks, preventiivne
tegevus halvemast hoidumiseks;

• Inimeste teadmised, oskused, vilumused,
aktiivsus ning motiveeritus tegutseda
ühistes huvides ehk pedagoogiline prot-
sess, elukestev koolitus, koolitajate ette-
valmistamine;

• Tervislik elukeskkond, sportimisvõi-
maluste lai valik ja sobiv infrastruktuur
ehk spordirajatiste ja sportimispaikade
planeerimine, ehitamine ning renovee-
rimine;

• Oma riigi tuntuse tõstmine kõrgete
sportlike saavutuste kaudu ehk motivat-
siooni-, ettevalmistus- ja tugisüsteemide
loomine;

• Spordi kui majandussfääri edendamine,
töökohtade loomine ehk sotsiaalsete
muutuse tulemusel omavad inimesed
enam vaba aega ja raha ning soovivad
paremat teenust;

• Spordi hoidmine eetiliselt puhtana,
vabana diskrimineerimisest, keelatud
vahenditest ja vägivallast ehk seaduste ja
teiste õigusaktide ning spordi sisemiste
reeglite kehtestamine puhta spordi nimel.

Jõudu tööle meile eelneva teostamiseks!

ANDRES LIPSTOK
Riigikogu liige, ESK esimees, EOK asepresident
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